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CONTACT

Ambasada României în 
Regatul Spaniei
Adresa:
Avda. Alfonso XIII, nº 157, 28016, Madrid
Tel.: 91.350.18.81
Fax: 91.345.29.17
Email: secretariat@embajadaderumania.es
Web: http://madrid.mae.ro
Atașat pe probleme de muncă și sociale:
Tel. (direct): 91.350.73.56
Email:
agregado.trabajo@embajadaderumania.es
Consilier economic:
Tel.: 91.350.18.81
Email:
oficina.comercial@embajadaderumania.es
Program: luni-vineri 9.00-14.00 și 15.00-18.00

Secția Consulară
Adresa: Avda. de la Albufera, nº 319, 28031, 

Madrid
Tel.: 91.734.40.04
Fax: 91.416.50.25
Email: secretariado@consuladoderumania.es
Telefon de urgență – doar pentru cazuri de 

decese sau accidente:
0034.649.656.032
Program: luni – joi 9.00-17.00
vineri 9.00-16.00
Jurisdicție: Comunitatea Madrid, Castilla y 

León, Insulele Canare

Institutul Cultural Român–Madrid
Adresa: Plaza de la Lealtad, nº 3, entreplanta 

derecha, 28014, Madrid
Tel.: 91.758.95.66
Fax: 91.559.01.35
Email: icrmadrid@icr.ro
Web: www.icr.ro/madrid/
Program: luni – vineri 9.00-17.00

Consulatul General al 
României la Barcelona
Adresa: C/San Juan de la Salle 35 bis (08022), 

Barcelona (Intrare pentru public: Alcoy 22)
Site web:
http://www.barcelona.mae.ro/
E-mail:
consuladogeneralenbarcelo@telefonica.net
Telefon: (0034) 93 434 11 08; 93 434 11 39
Fax: 0034-93 4341109
Telefon de urgență – doar pentru cazuri de 

decese sau accidente: 0034 661 547 853
Program: de luni până vineri, intre orele 0900 – 1700 

(900 – 1500 pentru depunerea actelor; 1600  – 1700 
pentru eliberarea actelor).

Jurisdicţie: Cataluña (Barcelona, Girona, Lleída, 
Tarragona), Insulele Baleare

 Consulatul General al 
României la Sevilla
Adresa: Calle Manuel Siurot, nr. 30, Sevilla.
Site web: http://www.sevilla.mae.ro
E-mail:
secretariat@cgrosevilla.e.telefonica.net
Telefon: 0034–954 62 40 70; 954 24 09 67
954 23 32 43; 954 62 53 72; 954 23 09 47
954 23 93 27; 954 62 07 46; 954 62 40 53
Fax: 0034 954 62 71 08
Telefon de urgență – doar pentru cazuri de 

decese sau accidente: 0034 648 212 169
Programul: de luni până vineri, între 0900 – 1700 

(0900 – 1400 pentru depunerea actelor; 1630 – 1700 
pentru eliberarea actelor).

Jurisdicţie: Andalucía (Huelva, Cádiz, Málaga, 
Sevilla, Córdoba, Jaén, Granada), Murcia, Ceuta, 
Melilla

Consulatul General al 
României la Bilbao
Adresa: Plaza Circular, nr.4, 48001, Bilbao

E-mail:
cgrumaniabilbao@telefonica.net 
Tel. 0034 944 245 177
Fax: 0034 944 245 405
Telefon de urgență – doar pentru cazuri de 

decese sau accidente: 0034-608 956 278
Programul: de luni până joi, între orele 0900 – 1700 

(0900 – 1330 pentru depunerea actelor; 1600 – 1700 
pentru eliberarea actelor); în zilele de vineri soli-
citările și eliberările de documente sa fac numai 
cu programare prealabilă.

Jurisdicţie: Tara Bascilor, Navarra, La Rioja, 
Asturias, Cantabria, Galicia

Consulatul României la 
Castellón de la Plana
Adresa: Avenida Valencia s/n, esquina Ram-

bla de la Viuda; 12006 – Castellón de la Plana
Site web: http://castellon.mae.ro/
Informații consulare se pot obține prin poștă 

electronică numai la adresa: info@consulatcas-
tellon.e.telefonica.net

Programul de lucru cu publicul este de luni 
până vineri în zilele lucrătoare, după cum urmează: 
luni – joi, de la 0900 la 1400 (preluare orice tip de 
documente) și de la 1500 la 1600 (numai elibe-
rare acte); vineri: 0900 – 1200 (preluare orice tip 
de documente), 1200 – 1300 (numai eliberare acte) 
și 1400 – 1600 (oficiere căsătorii, probleme cetățe-
nie, audiențe etc.–numai cu programare).

Jurisdicţie: Comunitatea Valenciana
(provinciile Valencia, Castellón si Alicante).

Consulatul României la Zaragoza
Adresa: C/Camino de Las Torres nr. 24 (intra-

rea prin spatele clădirii, fostul sediu al INEM), 
50008, Zaragoza

E-mail:
secretariat@crozaragoza.e.telefonica.net
Telefon: (0034) 976 481 429

Fax: (0034) 976 481 779 
Telefon de urgență – doar pentru cazuri de 

decese sau accidente: 0034 663 814 474
Programul: de luni până vineri, între orele 

0900 – 1700 (0900 – 1400 pentru depunerea acte-
lor; 1600 – 1700 pentru eliberarea actelor)

Jurisdicție:
Comunitatea Autonomă Aragon – provinci-

ile Zaragoza, Huesca și Teruel

Consulatul României la Ciudad Real
Adresa:
Calle Mata nr.37, 13004, Ciudad Real
E-mail:
cruciudadreal@telefonica.net
Telefon: (0034) 926 251 751
Fax: (0034) 926 231 170
Jurisdicţie:
Castilla-La Mancha (Toledo, Ciudad Real, Alba-

cete, Cuenca și Guadalajara)
Extremadura (Cáceres si Badajoz)

Viceconsulatul României la Almeria
Adresa: Carretera Huércal de Almería, nr. 46, 

Almería, 04009.
E-mail:
almeria@viceconsulat.e.telefonica.net
Telefon:
(0034) 950 625 963; 950 624 769
Fax: (0034) 950 145 217
Telefon de urgență – doar pentru cazuri de 

decese sau accidente: (0034) 682 733 408
Programul: de luni până joi, între orele 0900 – 1700 

(0900 – 1400 pentru depunerea actelor; 1600 – 1700 
pentru eliberarea actelor); în zilele de vineri este 
programată activitatea de asistenţă în terito-
riu, vizite la penitenciare, oficierea de căsătorii 
la misiune și alte servicii, pe bază de progra-
mare prealabilă.

Jurisdicție: provincia Almeria

Instituţii ale statului român în Spania

Masacru la sediul unui ziar din Paris: Cel puţin 12 oameni 
au fost uciși. Franţa a ridicat la maximum nivelul de alertă
Sediul ziarului satiric Charlie Hebdo 

din Paris a fost vizat ieri de un atac 
cu arme automate, comis de persoane 
mascate şi soldat cu victime. Cel puţin 
12 persoane, dintre care doi poliţişti, 
au fost ucise şi alte patru persoane 
au fost rănite în atacul de inspiraţie 
islamistă şi fără precedent, denunţat de 
preşedintele Francois Hollande drept 
un „atentat terorist”.

Potrivit postului Europe1, atacul 
s-a soldat cu cel puţin 12 morţi, dintre 
care doi poliţişti, şi zece răniţi. Par-
chetul din Paris anunţase anterior că 
sunt zece morţi, după ce Primăria din 
Paris afirmase iniţial că şase persoane 
au fost grav rănite.

Franţa şi-a ridicat la maximum nivelul 
de alertă–şi anume „alertă de atentat”–
în regiunea pariziană, în urma atacului 
comis la sediul din Paris al publica-
ţiei satirice Charlie Hebdo.

Preşedintele francez, Francois 

Hollande, care s-a deplasat rapid la 
locul atacului, a denunţat „un atentat 
terorist” de o “excepţională barbarie” 
şi a făcut apel la “unitate naţională”.

Soarta şi identitatea autorilor atacu-
lui nu este cunoscută pentru moment. 
Potrivit unor mărturii citate de surse 
din poliţie, atacatorii au strigat „l-am 
răzbunat pe Profet”, după care au reu-
şit să fugă. O reuniune de criză a fost 
convocată la sediul preşedinţiei a anun-
ţat Palatul Elysée.

Cotidianul 20 Minutes a reuşit 
să contacteze telefonic un angajat al 
instituţiei de presă atacate. „Este un 
veritabil masacru. Sunt şi morţi!”, a 

declarat acesta, înainte ca apelul să 
se întrerupă.

Martorii au declarat că doi bărbaţi 
mascaţi au intrat în clădire în jurul 
orei locale 11.30 (12.30, ora României), 
strigând „Allah Akbar” şi “Profetul a 
fost răzbunat”.

Numeroase focuri de armă s-au auzit, 
iar mai mulţi jurnalişti au reuşit să se 
refugieze pe acoperişul clădirii. Mar-
tin Boudot, jurnalist la o societate de 
producţie cu sediul în acelaşi imobil, 
făcea parte din acest grup. „Tocmai am 
coborât, pentru că poliţia a securizat 

clădirea”, a declarat el pentru Europe1.
„Pompierii acordă primele îngrijiri. 

Sunt mai multe victime în sediul Charlie 
Hebdo. (Atacatorii) au mers direct 
în sediu şi au deschis focul. Am fost 
nevoiţi să ne refugiem pe acoperiş. 
Am văzut două persoane cu cagule 
negre, care la ieşire au strigat Allah 
Akbar, arătând spre cer, şi care au tras 
asupra poliţiştilor postaţi în exterior”, 
a adăugat el.

„Au fugit cu o maşină neagră”, a 
mai povestit Boudot. "Atacul a durat 
între cinci şi zece minute. A fost un 
adevărat carnagiu”, a adăugat el, vizi-
bil emoţionat.

ACTUALITATE

Câte zile libere vor avea 
angajaţii anul acesta?

Cei 4,5 milioane de salari-
aţi din România vor avea 
anul acesta 13 zile de conce-

diu legale, cu una mai mult ca în 2014, 
întrucât guvernul a aprobat la fina-
lul anului trecut un proiect de lege 
prin care pe data de 24 ianuarie se 
sărbătorește legal Unirea Principate-
lor Române din 1859 sau „Mica Unire”. 
Dintre acestea însă, doar opt vor fi 
în timpul săptămânii, cu cu una mai 
puţin ca în 2014.

Totuși, angajaţii români vor fi mai 
norocoși în 2015, având în vedere că 
beneficiază de șase weekend-uri pre-
lungite (1 și 2 ianuarie – joi și vineri, a 
doua zi de Paști, a doua zi de Rusalii și 
sărbătoarea Sfântului Apostol Andrei, 
care cad luni, data de 1 decembrie – 
marţi și prima zi de Crăciun – vineri). 
Anul trecut, românii au avut parte de 
cinci astfel de “mini-vacanţe”.

Weekend-urile prelungite au 
devenit o obișnuinţă a ultimilor ani 
pentru piaţa muncii din România, în 
bună măsură și ca urmare a deciziei 
guvernului de a mai acorda “cadouri” 
bugetarilor nu în prime, ci în zile de 
odihnă, care să creeze punţi între săr-
bători. Acestea însă, se recuperează 
fie în zile de weekend viitoare, fie prin 
prelungirea programului de lucru. Nu 
doar bugetarii beneficiază de acest 
sistem, ci și angajaţii din mediul pri-
vat, dar numai în condiţiile în care 
aceste situaţii au fost stabilite îna-
inte de patronate.

Sunt și cazuri în care, din cauza 
specificului activităţii unei compa-
nii, angajatorii nu pot acorda zile 
libere salariaţilor chiar în perioada 
sărbătorilor stabilite prin lege. Prin 
urmare, aceștia trebuie să le acorde 
o perioadă de timp liber corespunză-
toare în următoarele 30 de zile sau un 
spor de minim 100% din salariul de 
bază pentru munca prestată în zilele 
de sărbătoare legală, potrivit preve-
derilor din Codul Muncii.

Cu toate că numărul zilelor legale 
din România a mai crescut, piaţa locală 
a muncii are în continuare printre cele 
mai puţine zile de odihnă legale din 
lume. Potrivit unui studiu realizat de 
firma cu activităţi în domeniul resur-
selor umane Mercer Marsh Benefits, 
finlandezii, grecii și spaniolii au avut 
anul trecut, spre exemplu, câte 15, 

respectiv 14 zile de concediu legale 
care au căzut în timp săptămânii, fiind 
europenii cu cele mai multe zile de 
odihnă “oficiale”.

În următoarele luni, angajaţii români 
vor mai avea la dispoziţie doar șase 
zile de odihnă “reale”, care cad în tim-
pul săptămânii, 1 și 2 ianuarie fiind 
deja “epuizate”.

Ce zile libere pentru sărbătorile 
legale vor avea angajaţii români în 2015:

- 1 ianuarie–joi
- 2 ianuarie–vineri
- 24 ianuarie – sâmbătă
- 12 aprilie – duminică
- 13 aprilie–luni
- 1 mai–vineri
- 31 mai – duminică
- 1 iunie–luni
- 15 august – sâmbătă
- 30 noiembrie–luni
- 1 decembrie – marţi
- 25 decembrie–vineri
- 26 decembrie – sâmbătă
Ce mai prevede Codul Muncii:
Art. 140
Prin hotărâre a Guvernului se vor 

stabili programe de lucru adecvate 
pentru unităţile sanitare și pentru cele 
de alimentaţie publică, în scopul asi-
gurării asistenţei sanitare și, respectiv, 
al aprovizionării populaţiei cu pro-
duse alimentare de strictă necesitate, 
a căror aplicare este obligatorie.

Art. 141
Prevederile art. 139 nu se aplică în 

locurile de muncă în care activitatea 
nu poate fi întreruptă datorită carac-
terului procesului de producţie sau 
specificului activităţii.

Art. 142.
Salariaţilor care lucreaza in uni-

tăţile prevăzute la art. 140, precum 
și la locurile de muncă prevăzute la 
art. 141 li se asigură compensarea cu 
timp liber corespunzător în următoa-
rele 30 de zile. În cazul în care, din 
motive justificate, nu se acordă zile 
libere, salariaţii beneficiază, pentru 
munca prestartă în zilele de sărbă-
toare legală, de un spor la salariul de 
bază ce nu poate fi mai mic de 100% 
din salariul de bază corespunzător 
muncii prestate în programul nor-
mal de lucru.

Art. 143
Prin contractul colectiv de muncă 

aplicabil se pot stabili și alte zile libere.

2015, ANUL MINI-VACANŢELOR PENTRU ROMÂNIPNL ameninţă cu moţiunea 
de cenzură. Liberalii vor iniţia 
discuţii cu toate partidele 
parlamentare, mai puţin cu PSD
Liberalii anunţă o moţiune de 

cenzură pentru sesiunea parlamen-
tară ce va începe la 1 februarie şi 
insistă pe alegeri legislative anti-
cipate pentru preluarea guvernării.

„În momentul acesta, ca urmare 
a dialogului pe care l-am avut şi cu 
premierul desemnat Cătălin Predoiu, 
suntem în etapa în care se merge 
spre finalizarea proiectului de viziune 
guvernamentală, care are termen 
pentru a fi depus într-o primă formă 
28 februarie. În momentul în care 
pe 28, dată limită de prezentare 
a acestui program de guvernare, 
vom avea materialul, îl vom pune în 
dezbaterea atât internă a PNL, cât şi 
a societăţii civile. Vrem o dezbatere 
reală pe acest program”, a declarat 
ieri copreşedintele Alina Gorghiu, 
într-o conferinţă comună cu copre-
şedintele PNL Vasile Blaga.

Ea a precizat că, după prezenta-
rea programului de guvernare, va fi 
depusă o moţiune de cenzură. „În 
afară de faptul că ştim că este dificil 
să ajungem la o guvernare legitimă 
prin alegeri anticipate, vom avea în 
decursul sesiunii parlamentare care 
începe în mod oficial la 1 februarie 
o moţiune de cenzură pe care o 
vom stabili ca temă şi ca dată în 
următoarea şedinţă imediat după 
ce programul de guvernare va fi 
prezentat”, a afirmat Alina Gorghiu.

Ea a subliniat că, în ceea ce priveşte 
preluarea exerciţiului guvernării, PNL 
nu şi-a schimbat opţiunea, dorind ale-
geri anticipate. „Ne dorim, în primul 
rând, alegeri anticipate, desigur nu 
suntem copii, ştim că este un lucru 
care se poate îndeplini extrem de 
dificil, aceasta este Constituţia, cu 
ea defilăm şi noi”, a spus Gorghiu.

Acuzaţi de sete de putere
La rândul său, Vasile Blaga a pre-

cizat că PNL va iniţia discuţii cu 
toate partidele parlamentare, excep-
tând PSD, cu privire la moţiunea 
de cenzură.

În replică, purtătorul de cuvânt 
al PSD, Gabriela Firea, consideră 
moţiunea de cenzură anunţată de 
PNL „un demers a cărei singură 
menire este să îi aducă pe democrat-
liberali din nou la putere, în frunte 
cu un prim-ministru complet 
nepregătit, în persoana lui Cătălin 
Predoiu, este complet neserios. PNL 
nu reprezintă în acest moment o 
alternativă pentru că nu are un 
proiect de guvernare sau o viziune 
pentru România. Singura motivaţie 
politică a celor din opoziţie este în 
acest moment setea de putere–iar 
românii nu asta aşteaptă”.

Fostul preşedinte al României, 
Traian Băsescu, s-a pensionat 
cu data de 4 noiembrie 2014, 
potrivit informaţiilor din ultima 
declaraţie de avere a acestuia, 
postată pe site-ul Administra-
ţiei Prezidenţiale.

La capitolul venituri, apare 
informaţia că fostul preşedinte 
al României s-a pensionat cu 
data de 4 noiembrie 2014 şi 
că a încasat 5166 de lei, repre-
zentând pensia pentru lunile 
noiembrie şi decembrie.

Potrivit declaraţiei de avere 
publicată la sfârşitul manda-
tului, în decembrie 2014, Traian 
Băsescu deţine, împreună cu soţia, 
două terenuri în intravilan în Bucu-
reşti dobândite în 2003, aferente 
apartamentului şi garajului, de 174 
mp şi, respectiv, 46 mp.

El mai are două apartamente, unul 
în Bucureşti de 370 mp, achiziţio-
nat în 2003, iar altul în Constanţa 
de 46 mp, moştenire de la părinţi 
din 2011, precum şi un garaj.

Fostul şef al statului are şi două 
autoturisme, unul Dacia Duster achi-
ziţionat în 2010 şi altul Ford BMax 
luat în 2012.

Băsescu deţine şi bijuterii achi-
ziţionate în perioada 1975-2014 în 
valoare estimată de 25.000 euro, cea-
suri în valoare estimată de 47.000 
euro şi tablouri de 19.000 euro.

Fostul preşedinte are două conturi 
la ING Bank, unul de 2068 dolari şi 
un cont în numerar pentru investiţii 
de 3.645 dolari–venituri generate 
de obligaţiunile în USD emise de 
Ministerul Finanţelor, un cont 
curent şi un depozit la Unicredit 
Ţiriac Bank de 49 dolari, respectiv, 
46.437 dolari şi un cont de card la 
BCR de 35.067 ron.

Nu are datorii, venitul înre-
gistrat în 2014 din indemnizaţia 
de preşedinte este de 69.957 
ron, venituri din indemnizaţia 
de deplasări externe din ianu-
arie- decembrie 2014 sunt de 
4.900 euro şi 900 dolari.

Veniturile din pensie din 
noiembrie şi decembrie sunt 
de 5.166 ron.

Potrivit declaraţiei de inte-
rese, Băsescu este acţionar la 
Romgaz cu 2948 de acţiuni achi-
ziţionate cu 87.763 de ron şi 
obligaţiuni emise de Ministerul 
de Finanţe în valoare nomi-

nală de 36.000 dolari.
Ce avere avea Traian Băsescu îna-

inte să fie preşedintele României
La începutul primului mandat de 

preşedinte în ianuarie 2005, Băsescu 
deţinea un teren intravilan de 173,96 
mp şi un apartament achiziţionate 
în 2002. El avea două autoturisme, 
un Matiz şi un Peugeot 407, precum 
şi două depozite la bănci de 40.560 
dolari şi, respectiv, 56.390 dolari.

În mai 2005, Băsescu era acţio-
nar la 3 societăţi SC Prod Cros SRL, 
SC Triton SA din Constanţa şi Vega 
Transport SRL din Bucureşti.

Traian Băsescu s-a pensionat 
de ziua lui. Ce pensie primește 
fostul șef al statului
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Primul copil din Comunitatea Madrid în 2015 
s-a născut la Spitalul Universitar din Torrejón
În cadrul Programului de Naştere Respectată 2014, Spitalul Universitar 

din Torrejón a asistat 2538 de naşteri, 18% prin cezariană

Primul copil din Comunitatea Madrid 
în 2015 s-a născut la Spitalul Universitar 
din Torrejón. Trecuseră 7 minute de la 
clopotele noului an când Irene, numele 
dat fetei, a venit pe lume. A fost o naştere 
perfect normală, fetiţa cântărea 2850 kg 
la naştere, iar ea şi mama ei sunt in stare 
perfectă. Irene nu a fost primul copil din 
2015 în Spania, intrucât cu câteva minute 
înainte s-a născut Noelia într-un spital 
din Tarragona.

Irene din primul moment a rămas cu 
părinţii săi şi, aşa cum se prevede în Pro-
gramul de Naştere Respectată al Spitalului 
Universitar din Torrejón, primul contact 
a fost făcut piele pepiele pentru a întări 
legătura dintre copil şi părinţi. „Aceasta 
este o tehnică prin care nou-născutul este 
pus în contact direct cu pielea mamei sale, 
ceea ce permite consolidarea legăturii 
dintre nou-născut și mamă. În spitalul 
nostru este o tehnică pe care o facem în 
mod obișnuit, pentru că suntem convinși 
că cel mai bun loc din lume pentru un copil 
nou-născut este cu mama lui”, a declarat 
PilarMaíz, coordonator al sălilor de naş-
teri din Spitalul Universitar din Torrejón.

Centrul din Madrid a asistat 2538 
de naşteri pe parcursul anului 2014, 
adică cu 18% mai multe naşteri faţă de 
2013. „Tot mai multe femei decid să aibă 
încredere în noi să le ajutăm în timpul 
travaliului. Cred că apreciază mult 
Programul nostru de Naștere Respectată 
și faptul că procedurile noastre includ 
puține intervenții medicale. În cazul în 
care copilul sau mama au nevoie de 
intervenție, o facem imediat, dar dacă nu, 
sprijinim părinții în procesul de naștere 
a copilului, un moment minunat”, a spus 
Pilar Maíz.

Centrul menţine acelaşi nivel de excelenţă 
din trecut, cu doar 18% rata de cezariană, 
ceea ce înseamnă că este perfect compa-
tibil pentru a oferi un program de naşteri 
în care se respectă pe deplin opinia şi 
dorinţa părinţilor cu cele mai bune prac-
tici medicale. „Suntem medici și asistente, 
profesioniști din domeniul sănătății și ne 
dedicăm îngrijirii persoanelor. Acesta e 
principalul lucru, dar asta nu înseamnă 
a nu respecta opinia lor, dorințele lor 
și drepturile lor; dimpotrivă, pentru a 
fi eficiențieste necesar să se ascultebine 

pacienții pentru a putea oferi soluții 
personalizate pentru fiecare problemă 
ce o pot avea. Mai mult decât atât, în 
cazul unei nașteri vorbim despre singura 
dată când o persoană este tratată într-un 
spital fără a fi bolnavă.Sarcina nu este 
o boală! Este un proces perfect natural 
și frumos”, a conchis Maíz.

Spitalul Universitar din Torrejón inten-
ţionează să extindă sălile de naşteri în 
2015 pentru a putea continua să ofere 
cel mai bun serviciu, cu cei mai buni 
profesionişti şi cele mai bune facilităţi. 
„Într-adevăr, noi facem deja lucrarea 
de expansiune, care se va încheia cât 
de curând și astfel vom dispune de 
încă 2 săli noi de nașteri, echipate în 
conformitate cu Programul de Nașteri 
Respectate axat pe nevoile părinților și 
copiilor și cu toate facilitățile”, a decla-
rat dr. Ignacio Martínez Jover, director 
al Spitalului Universitar din Torrejón.

Aceste două săli noi de naşteri permit 
părinţilor să aibă un ambient asemănă-
tor celui de acasă, dar într-un spital, cu 
sprijinul unor profesionişti de top şi mij-
loace tehnice avansate.

Pagină oferită de Uniunea Muncitorilor Români din Spania, în colaborare cu Spitalul Universitar din Torrejón de Ardoz

Cum se cere o programare 
la Spitalul din Torrejón
În Comunidad de Madrid, oricine are dreptul să aleagă 

liber spitalul în care dorește să fie îngrijit. Pentru a alege 
Spitalul Universitar din Torrejón, aveţi nevoie doar de cardul 
public de sănătate. Aveţi două variante: dacă medicul dum-
neavoastră de familie v-a spus că trebuie să vă prezentaţi 
la un specialist la spital, vă va înmâna un document numit 

„Parte de Interconsultas” (bilet de trimitere) și o dovadă a 
solicitării de programare, care cuprinde un număr de identi-
ficare a cererii. Medicul va transmite această cerere la Centro 
de Gestión de Citas (Centrul de Programări), de unde veţi fi 
contactat prin telefon în câteva zile, pentru a primi progra-
marea. În acest moment puteţi cere să fiţi primit la Spitalul 
Universitar din Torrejón și operatoarea vă oferă programarea 
cu specialistul de care aveţi nevoie. Dacă deja sunteţi îngrijit 
la un alt spital și doriţi să vă prezentaţi la Spitalul Universi-
tar din Torrejón, luaţi legătura cu Secţia de Primire (Unidad 
de Admisión) a spitalului respectiv și explicaţi că doriţi o 
programare la Spitalul din Torrejón. Angajaţii de la secţia 
respectivă vor gestiona solicitarea și vă vor înmâna biletul 
de trimitere (Parte de Interconsulta). Mai multe informații 
pe internet www.hospitaldetorrejon.es/eligenos

Spitalul din Torrejón 
a tratat în 2014 cu 8% 
mai mulți pacienți

Spitalul Universitar din Torrejón a crescut numărul de paci-
enți tratați în 2014 față de anul precedent. „Am realizat 340674 
de consultații, cu 6% mai multe ca în 2013; 12243 spitalizări, cu 
8% mai multe; 18084 intervenții chirurgicale (dintre care 13.000 
cu chirurgie superficială care permite pacientului să revină la 
o viată normală în aceeași zi), ceea ce reprezintă cu 2% mai 
multe ca anul trecut și 100205 urgențe, cu 4% mai multe ca în 
2013. Asta înseamnă că tot mai multe persoane decid să aleagă 
în mod liber să fie tratați în spitalul nostru și suntem foarte 
mulțumiți pentru încrederea pe care ne-o acordă”, a explicat 
Dr. Ignacio Martínez Jover, directorul spitalului.

Pentru noul an Spitalul va munci intens pentru ca orice 
pacient oncologic din Madrid să poată alege să fie tratat 
în spitalul nostru: „Am făcut pași foarte importanți cum ar 
fi deschiderea Centrului de Oncologie Radioterapie, care ne 
permite să oferim orice tratament de care ar putea avea nevoie 
o persoană și punerea în mișcare a circuitului de diagnostic 
rapid a Cancerului la Sân”, a mai semnalat directorul spitalului.

SĂNĂTATEACTUALITATE

Generalul-locotenent Nicolae Ciucă a fost învestit 
în funcția de șef al Statului Major General
Ceremonia de preluare a 

mandatului pe patru ani de 
la generalul Ștefan Dănilă a 
avut loc în prezenţa preşedin-
telui României, Klaus Iohannis, 
a premierului Victor Ponta, a 
ministrului Apărării, Mircea 
Duşa, a ministrului de Interne, 
Gabriel Oprea, a preşedintelui 
Senatului, Călin Popescu-Tări-
ceanu, şi a directorului SRI, 
George Maior.

La sediul MApN, unde a 
avut loc ceremonialul de pre-
dare-primire a comenzii, au 
mai fost prezenţi generali, ami-
rali, veterani de război, maiştri 
militari şi alţii.

Generalul-locotenent Nico-
lae-Ionel Ciucă a fost felicitat 
de toţi oficialii statului prezenţi 
la ceremonie, care i-au urat 
mult succes în noua calitate de 
şef al Statului Major General.

„Mulțumesc pentru 
încrederea acordată de a mi 
se încredința cea mai onorabilă 
și responsabilă funcție militară. 
Importanța acestei funcții este 
dată de nevoia de dezvoltare a 
capacității de luptă a Armatei 
Române, astfel încât aceasta 
împreună cu celelalte structuri 
din sistemul de apărare ordine 
publică și siguranță națională să 
asigure capabilitățile necesare 
apărării intereselor naționale 
ale României, concomitent cu 
îndeplinirea la termenele stabilite 
a angajamentelor asumate 

în cadrul parteneriatelor”, 
a declarat noul şef al Statu-
lui Major General cu ocazia 
învestirii.

El a subliniat că va suprave-
ghea la îndeplinirea sarcinilor 
Armatei pentru întărirea nive-
lului de securitate naţională.

„Ne vom baza pe etica 
profesională, pe un set de 
principii probat în practica 
operațiilor, unde sacrificiul a 
fost dovedit oriunde de militarii 
români, demonstrând încredere, 
flexibilitate, adaptabilitate. 
Folosesc acest prilej pentru 
a aduce un omagiu militarilor 
căzuți în teatrele de operațiuni 
și îmi exprim convingerea și 
încrederea în continuare a 
colaborării cu partenerii de 
alianță, lideri politici”, a spus 
Ciucă. Preşedintele Klaus Iohan-
nis a semnat la 29 decembrie 
2014 decretul privind numirea 
general-locotenentului — cu 
trei stele Nicolae-Ionel Ciucă în 
funcţia de şef al Statului Major 
General începând cu data de 
1 ianuarie 2015.

El îl înlocuieşte în funcţie 
pe generalul Ștefan Dănilă, al 
cărui mandat s-a încheiat la 1 
ianuarie. Nicolae-Ionel Ciucă 
face parte din grupul generalilor 
deşertului. El a fost comandan-
tul primului batalion dislocat 
în Afganistan, în vara anului 
2002, când se afla la comanda 
Batalionului Scorpionii Roşii.
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Un ultras conservator german NU VREA ROMÂNIA în 
Schengen. Este MODELUL IGAŞ de educaţie și politică
Preşedintele Comisiei pentru 

Afaceri Interne din Bundestag, 
Wolfgang Bosbach, a declarat, 
într-un interviu acordat publi-
caţiei „Der Spiegel”, că alegerea 
lui Klaus Iohannis în funcţia 
de preşedinte nu presupune 
o schimbare fundamentală a 
situaţiei politice din România, 
motiv pentru care este puţin 
probabil ca 2015 să fie anul ade-
rării ţării noastre la Schengen.

„De alegerea lui Iohannis se 
leagă fără îndoială aşteptări 
şi speranţe mari. Dar acestea 
singure nu schimbă în mod 
fundamental situaţia politică din 
România”, a spus parlamentarul 
CDU. “Îndoielile faţă de o aderare 
a României la Spaţiul Schengen 
persistă (România) nu-şi va 
atinge acest obiectiv în 2015”, 
a adăugat Bosbach.

Reacţia preşedintelui Comi-
siei pentru Afaceri Interne din 
Bundestag intervine în contex-
tul în care, recent, preşedintele 
Klaus Iohannis a declarat în 

presa germană că va face eforturi 
pentru ca aderarea României la 
Schegen să se producă în 2015. 
„Dacă această chestiune se va 
rezolva, m-aş bucura foarte 
mult”, a susţinut Iohannis.

„Germania nu ne vrea în 
Schengen”–astfel a fost prelu-
ată în România ştirea din Der 
Spiegel, care cita la rându-i o 
declaraţie pentru un ziar din 
Postdam a deputatului german 
Wolfgang Bosbach.

Publicaţia citată–Markis-
che Allgemeine Zeitung–acordă 
României un interes mai larg 
relevat de un reportaj din edi-
ţia online postat în 5 ianuarie, 
de la Zimnicea.

România este prezentată, 
la 25 de ani de la împuşcarea 
lui Ceauşescu, o ţară a corup-
ţiei şi sărăciei, prin imagini de 
contrast între promiscuitatea 
unei gospodării de dincolo de 
blocurile prăbuşite şi o fabrică 
Interagro a miliardarului Nico-
lae, stăpânul oraşului. Pentru a 

înţelege mai exact motivul aces-
tei poziţii a deputatului Bosbach 
faţă de România, este impor-
tant să prezentăm şi biografia 
parlamentarului german care 
conduce în Bundestag comisia 
de politică internă. Bosbach este 
născut în 1952 şi a reuşit să-şi 
termine studiile universitare 
la 39 de ani, graţie sistemu-
lui german de educaţie care 
oferă a doua şansă celui care 

porneşte iniţial pe linia şcolii 
profesionale.

A absolvit liceul la vârsta 
de 30 de ani şi a urmat studii 
de drept la Universitatea din 
Koln, lucrând apoi ca avocat. 
A intrat în politică la 20 de ani; 
când lucra ca vânzător înt-un 
mic magazin adera la Uniu-
nea Creştin Democrată. Urcă 
scara competenţelor în para-
lel cu cariera politică: şef de 

magazin şi consilier local, avo-
cat şi parlamentar. În România 
modelul este similar cu forma-
rea şi ascensiunea lui Traian 
Igaş, parlamentar PDL ajuns 
ministru de Interne după o 
şcolarizare certificată târziu 
de bacalaureat, dar explozivă 
apoi cu numeroase diplome 
universitare.

În Bundestag, Bosbach a fost 
ales de şase ori, fiind viceliderul 
grupului CDU între 2000-2009. 
Din 2010 este şeful comisiei 
pentru afaceri interne. Bosbach 
s-a remarcat prin poziţii critice 
faţă de politica de imigrare a 
guvernului german, pledând 
pentru o restrângere a acce-
sului străinilor la facilităţile 
sociale. El a intervenit chiar 
în dezbateri pe această temă 
în Elveţia. Face parte din Gru-
pul de la Berlin, un cerc de 
dezbatere a creştin demo-
craţilor cei mai conservatori 
şi critici din interior ai politi-
cii duse de Preşedintele CDU 

şi Cancelarul Angela Merkel. 
Ca atare,opinia lui Bosbach 
nu reprezintă pozitia oficială 
a guvernului şi parlamentului 
german, care nu s-a pronun-
tat în 2015 faţă de admiterea 
României în Schengen. Să mai 
reţinem că parlamentarul are 
o sănătate precară, implantul 
unui stimulator cardiac creân-
du-i probleme. Într-un interviu 
din decembrie 2014 povesteşte 
despre lupta pe care o duce cu 
un cancer de prostată avansat, 
diagnosticat în 2010.

Este surprinzător că unii poli-
ticieni români au preluat teza 
parlamentarului izolationist ger-
man, apreciind că România nu 
îndeplineşte criteriile politice 
de intrare în Schenen. Teodor 
Atanasiu, vicepreşedinte PNL, 
a declarat că mentinerea guver-
nului Ponta este un element de 
nerespectare a acestor criterii 
politice, neexistând voinţa de 
a bloca traficul de imigranţi şi 
contrabanda.

Traduceri · Omologãri · Apostile

Ne găsiţi în ALCALÁ DE HENARES (MADRID)

Calle Bayeu S/N, local (colţ cu Paseo de la Estación Nº 8)
Tel: 918 77 10 12 / Fax: 918 82 43 89
Mobile: 633 307 958 / 691 324 599 (și WhatsApp)

CEL MAI

• Certifi cate de naștere, căsătorie, celibat 44€
• Cazier judiciar 44€
• Apostila de la Haga pe original + traducere pentru
certifi cate de naștere, căsătorie, celibat și caziere judiciare 11€
• Modelul 302, livret de familie, sentinţe, adeverinţe de orice tip,
cărţi de muncă, foi matricole, diplome etc.
– CONSULTAŢI OFERTA NOASTRĂ DE PREŢURI

Traduceri “juradas” ROSP

• PENTRU CONSULAT:

NIE / Denuncias / Empadronamiento 25€
Dosar căsătorie, certifi cate medicale etc.

• PENTRU ROMÂNIA:

Traducem orice document cu / fără apostila de la Haga
– CONSULTAŢI OFERTA NOASTRĂ DE PREŢURI

Traduceri legalizate SPRO

• Îți pregătim dosarul întreg
– CONSULTAŢI OFERTA NOASTRĂ DE PREŢURI

• Te ajutăm și îți depunem dosarul 4€

Omologare studii /
recunoaștere profesională

În limba spaniolă cu apostila de la Haga 
pentru călătorie minori, obţinerea de alocaţii, 
pensii, vânzări / cumpărări, divorţuri, solicitări 
de documente (certifi cate de naștere, căsătorie, 
celibat, adeverinţe etc.)

Împuterniciri

MIC PRET,

TRADUCERI ACCEPTATE DE TOATE INSTITUŢIILE SPANIOLE ȘI ROMÂNEȘTI • TRADUCERI ȘI ÎN ALTE LIMBI:
* traducător autorizat pentru limba spaniolă în temeiul autorizaţiei nr. 29546 / 2010 eliberate de Ministerul Justiţiei din România * traducător  “jurado” recunoscut de Ministerio de Asuntos Exteriores y de Cooperación din Spania

FRANCEZĂ 
GERMANĂ
ENGLEZĂ

ETC.

Diaspora a EXPLODAT! Dle Iohannis, cu speranța că vocea 
celor care v-au votat va conta, așteptăm decizia dvs...
Cum e si firesc, increderea proaspatului pre-

sedinte al Romaniei a inceput sa se erodeze, 
primele sale decizii sale, si in special cele pri-
vind numirea consilierilor prezidentiali, au 
inceput sa fie discutate si analizate.

Rezultatele analizelor sociologice care au 
analizat alegerile prezidentiale din 2014 au 
indicat scandalul legat de votul diasporei drept 
principala cauza ascensiunii si a victoriei din 
turul doi a lui Klaus Iohannis.

Sprijinul si increderea de care Klaus Iohan-
nis a avut parte din partea diaspora – cuvant 
care i-a facut pe multi dintre romani sa-i caute 
intelesul pe Google, pare sa se fi rupt, in condi-
tiile in care mai multe organizatii ale romanilor 
din strainatate i-au trimis o scrisoare deschisa 
presedintelui cerandu-i sa renunte de urgenta 
la consilierea lui Mihai Razvan Ungureanu.

Redam integral scrisoarea prin care romanii 
din diaspora ii cer lui Klaus Iohannis demi-
terea lui MRU:

„Stimate domnule Preşedinte,
Românii din Diaspora care urmăresc înde-

aproape evenimentele politice din România 
sunt neplăcut surprinşi şi profund dezamagiţi 
de numirea în funcţia de consilier personal a 
domnului Mihai Răzvan Ungureanu.

După cum scriam în scrisoarea anterioară, 
publicată la data de 19 nov şi care vă era adresată, 
„Românii din Diaspora nu vă încredinţează 
un cec în alb: dimpotrivă, românii au ales, 
pe 16 noiembrie 2014, un președinte de la 
care se așteaptă să respecte, în primul rând, 
Constituția și legile țării și care să reașeze țara 
noastră acolo unde îi este locul, printre națiunile 

demne și respectate ale acestei lumi; o ţară 
care nu își pune pe tavă, tuturor corporațiilor, 
resursele şi care nu este un stat furnizor de 
materie primă şi mână de lucru ieftină.”

De aceea, nu putem decât să reacţionăm 
ferm la nerespectarea asigurărilor date de dvs 
în campania electorală, conform cărora veţi 
milita împotriva proiectelor distructive pen-
tru mediu şi în detrimentul ţării noastre–sub 
toate aspectele–promisiuni pe care devine evi-
dent că tindeţi să le încălcaţi, prin numirea la 
Palatul Cotroceni, în funcţia de consilier perso-
nal, a unei persone care s-a declarat susţinător 

ferm al proiectului de la Roşia Montană („Roșia 
Montană este o prioritate, înseamnă locuri de 
muncă. Nu sunt ecologistul de vârstă nouă, care 
brusc și-a reinventat identitatea politică. Mă 
interesează locurile de muncă, investițiile străine. 

“- declarație a dlui Mihai Răzvan Ungureanu, 
apr. 2012) și al exploatării gazelor de șist 
(“Cine se împotriveşte exploatării gazelor de 
şist face, voit sau nevoit, jocul Federaţiei Ruse, 
inclusiv pe teritoriul României”- declaraţie la 
tv, începutul anului 2014).

Vă reamintim că dl Mihai Răzvan Ungu-
reanu este cel care a fost nevoit să părăsească 

funcţia de Prim-Ministru după numai 78 de 
zile, în urma unei moţiuni de cenzură fără 
drept de apel şi după ce acumulase un uriaş 
„capital” de antipatie din partea populaţiei.

Tot el este cel care a renunţat la moşteni-
rea Fundaţiei Gojdu, în valoare de circa un 
miliard de dolari, pe care a cedat-o, în mod 
inexplicabil, Ungariei, în timpul mandatului 
său de Prim- Ministru.

Numirea dlui Mihai Răzvan Ungureanu în 
funcţia de consilier personal este o sfidare la 
adresa celor care au stat ore în şir la coadă 
pentru a va vota, mare parte din cei care au 
stat la cozile imense fiind implicaţi activ în 
campaniile de salvare a Roşiei Montane şi 
Certejului, cât şi în campaniile de informare/ 
conştientizare a impactului distructiv şi ire-
versibil al explorării/ exploatării gazelor de 
şist prin metoda fracturării hidraulice, pe teri-
toriul ţării noastre.

Noi, românii din Diaspora, am votat cu spe-
ranţa de a avea într-adevăr o Românie nouă, 
cu politicieni noi şi oneşti şi am fost surprinşi 
să vedem din nou, numiţi în funcţii cheie în 
cadrul aparatului de stat, personaje pe care ni 
le doream ajunse definitiv la groapa de gunoi 
a istoriei.

Nu putem accepta ca promisiunile dvs din 
campanie să fie deja încălcate, prin numirea 
într-o funcţie atât de importantă, fie ea şi ono-
rifică, a unui personaj cu un astfel de trecut.

Cu speranţa că vocea celor care v-au votat 
va conta în alegerile pe care le faceţi, aştep-
tăm decizia dvs de revocare din funcţie a dlui 
Mihai Răzvan Ungureanu”.



 facebook.com / ZiarulRomanulMadrid Nr. 136 8 ianuarie 2015  | 9facebook.com / ZiarulRomanulMadrid 8 |  Nr. 136 8 ianuarie 2015

F oştii miniştri ai Economiei şi Comu-
nicaţiilor, Codruţ Sereş şi Zsolt Nagy, 
vor afla sentinţa finală pe 21 ianuarie 

2015. Aşa au decis judecătorii Înaltei Curţi de 
Casaţie şi Justiţie, care au amânat din nou pro-
nunţarea în dosarul „Privatizări Strategice“, 
după ce iniţial au anunţat că vor da decizia 
finală pe 5 ianuarie.

La ultimul termen al procesului, care a avut 
loc pe 19 decembrie, completul Curţii Supreme 
a ascultat pledoariile finale şi ultimul cuvânt al 
inculpaţilor. Avocaţii celor din dosar au cerut 
atunci, în principal, achitarea clienţilor lor sau, 
în subsidiar, pedepse blânde, şi au acreditat 
ideea că documentele despre care procurorii 
susţin că reprezentau secrete de stat sau de 
alta natură ar fi fost în realitatea documente 
cu statut normal, a căror furnizare nu atrăgea 
astfel de acuzaţii.

Apărătorii inculpaţilor au mai arătat că 
multe dintre infracţiunile de care sunt acu-
zaţi clienţii lor nu se probează cu nicio dovada 
adusă de Direcţia de Invetsigare a Infracţiu-
nilor de Criminalitate Organizată şi Terorism 
(DIICOT), astfel că se impune achitarea lor. 
Fostul ministru al Economiei, Codruţ Sereş, 
le-a spus judecătorilor, în ultimul cuvânt, că 
în dosar nu există „niciun prejudiciu, nicio 
vătămare, nici măcar documente secret”.

„Aveţi doar acuzaţii «umflate» prin mijloace 
specifice ale Ministerului Public, prin furnizarea 
pe surse a unor informaţii din anchetă”, a mai 
declarat Sereş, care a arătat că DIICOT nu 
deţine nicio probă concretă care să dovedească 
întâlnirile sale cu Stamen Stantchev, iar mar-
torii aduşi să relateze despre aceste aspecte 
nu au confirmat astfel de întâlniri şi nici că 
ar fi făcut vreun demers pentru a-i transmite 
consultantului străin documente prin terţe 
persoane. La rândul său, fostul ministru al 
Telecomunicaţiilor, Szolt Nagy, le-a declarat 
judecătorilor că viaţa sa a fost schimbată în 
cei opt ani de proces. El a susţinut că nu a 
aderat sau sprijinit vreun grup infracţional 
despre care să aibă cunoştinţă. Nagy le-a mai 
spus judecătorilor că privatizările nu au folosit 
documente clasificate şi că acuzaţiile la adresa 
sa sunt formulate pe baza convorbirilor din-
tre terţe persoane.

La termenul de pe 17 decembrie, procu-
rorul DIICOT a cerut pedepse cu executare 
pentru toţi inculpaţii din dosarul privatizări-
lor strategice, orientate spre maximum special 
prevăzut de lege, şi sporuri de pedeapsă pen-
tru Donciu şi Mucea, arătând că unele dintre 
infracţiuni au fost comise de către aceştia în 
formă continuată.

În decembrie, Sereş a fost 
condamnat la închisoare
Fostul ministru al Economiei a fost con-

damnat, pe 3 decembrie 2013, de judecătorii 
Curţii Supreme la şase ani de închisoare cu exe-
cutare în dosarul în care este acuzat de trădare. 
De asemenea, fostul ministru al Comunicaţiilor, 

Zsolt Nagy, judecat şi el în acest dosar, a pri-
mit cinci ani de închisoare.

Cei doi sunt acuzaţi că s-ar fi folosit de func-
ţiile pe care le-au deţinut pentru a favoriza 
mai multe persoane în dosare de privatizare.

Mihai Radu Donciu, fost consilier al minis-
trului Comunicaţiilor şi Tehnologiei Informaţiei 
în mandatul lui Nagy (cu responsabilităţi pe 
linia privatizării agenţilor economici în sub-
ordinea ministrului), a primit o pedeapsă de 
şapte ani de închisoare cu executare, pentru 
trădare prin transmitere de secrete.

Mihai Dorinel Mucea, fost adjunct al şefului 
Oficiului Participaţiilor Statului şi Privatizării 
în Industrie (OPSPI), a fost condamnat la şase 
ani de închisoare pentru trădare prin transmi-
tere de secrete, din care i-au fost scăzute două 
luni, perioada arestului preventiv.

Consultantul internaţional Vadim Benya-
tov a fost condamnat la zece ani de închisoare 
cu executare, pentru spionaj.

Stamen Stanchev a primit cea mai mare 
pedeapsă din dosar, respectiv 11 ani de închi-
soare pentru spionaj, precum şi patru ani şi 
zece luni pentru iniţierea şi sprijinirea unui 
grup infracţional organizat. Dacă pedeapsa 
rămâne definitivă, Stanchev va sta în deten-
ţie 11 ani.

Mai mult, şi cetăţeanul ceh Michal Susak 
a fost condamnat la zece ani de închisoare 
pentru complicitate la şantaj şi la patru ani şi 
zece luni pentru iniţierea unui grup infracţio-
nal transnaţional. Acesta urmează să execute 
pedeapsa cea mai grea, respectiv, cea de zece 
ani de închisoare.

De asemenea, instanţa a decis să îi condamne 
pe Mircea Călin Flore, senior director CSFB 
Europe Ltd. Londra, cetăţean româno-englez, 
la nouă ani şi şase luni de închisoare pentru 
complicitate la spionaj şi patru ani şi zece luni 
de închisoare pentru iniţierea unui grup infrac-
ţional transnaţional. Acesta urmează să execute 
pedeapsa cea ai grea.

Decizia a fost atacată cu apel la un complet 
de cinci judecători al Curţii Supreme. Dosarul 
a ajuns pe masa judecătorilor în aprilie 2007

Dosarul „Privatizări strategice” a început 
pe 20 aprilie 2007 după ce Stamen Stanchev, 
Mihai Dorinel Mucea şi Mihai Radu Donciu. 
Stanchev, Mucea şi Donciu au fost trimişi în 
judecată pe 18 aprilie 2007. Aceştia au fost 
acuzaţi de constituire a unui grup infracţional 
organizat cu caracter transnaţional şi spionaj, 
aderare şi sprijinire a unui grup infracţional 
organizat cu caracter transnaţional şi trădare 
prin transmitere de secrete. În acelaşi timp, s-a 
dispus judecarea separată a părţii din dosar 
referitoare la Vadim Benyatov Don.

Anterior emiterii actului de sesizare a instan-
ţei de judecată, prin ordonanţa de pe 4 aprilie 
2007 s-a dispus disjungerea cauzei privindu-i 
pe Codruţ Șereş şi Zsolt Nagy şi formarea unui 
dosar separat, pentru care a fost sesizată comisia 
competentă să acorde avizul pentru cerceta-
rea celor doi miniştri.

Vadim Benyatov Don a fost trimis în judecată 
pe 13 septembrie 2007 de către procurorii DII-
COT, fiind acuzat că ar fi luat măsuri în vederea 
obţinerii de informaţii secrete din domeniul 
energetic, al economiei naţionale a României, 

informaţii care ar fi fost de natură să pericli-
teze securitatea statului.

Potrivit anchetatorilor, Benyatov ar fi 
făcut parte din grupul infracţional cu carac-
ter transnaţional şi spionaj economic, alături 
de consultantul internaţional Stamen Stan-
chev şi de foştii funcţionari ministeriali Dorinel 
Mihai Mucea şi Mihai Radu Donciu.

Procurorii consideră că Benyatov ar fi valori-
ficat informaţiile obţinute de la ceilalţi membri 
ai grupului infracţional organizat, utilizându-le 
atât cu prilejul întâlnirilor oficiale în proce-
sele de negociere, cât şi în cadru extra-oficial 
cu Dorinel Mucea, Radu Donciu, precum şi 
cu foştii miniştri Zsolt Nagy şi Codruţ Sereş.

Potrivit probelor din dosar, Vadim Benya-
tov ar fi iniţiat şi constituit un grup infracţional 
organizat extern (organizaţie) format din Stamen 
Stanchev şi la care au aderat şi Susak Michal 
şi Mustafa Oral. Conform DIICOT, grupul–
concentrat pe obţinerea de date şi informaţii 
secrete referitoare la privatizarea unor socie-
tăţi strategice româneşti din domeniu energetic 
şi de comunicaţii–ar fi fost sprijinit de Mucea 
şi Donciu.

Sereş şi Nagy, trimişi în 
judecată în martie 2009
Pe 30 martie 2009, procurorii DIICOT i-au 

trimis în judecată şi pe Ioan Codruţ Șereş, fost 
ministru al Economiei şi Comerţului, Zsolt Nagy, 
fost ministru al Comunicaţiilor şi Tehnolo-
giei Informaţiei, Gabor Kerekeş, Mircea Călin 
Flore, senior director CSFB Europe Ltd. Lon-
dra, cetăţean româno-englez, Michal Susak, 
cetăţean ceh şi Mustafa Oral, cetăţean turc. 
Procesul acestora începe în 11 mai 2009, la 
instanţa supremă.

Potrivit procurorilor DIICOT, în perioada 
30 mai 2005–21 noiembrie 2006, aceştia au 
constituit sau aderat la un grup infracţional 
organizat cu caracter transnaţional, din care au 
făcut parte şi Vadim Benyatov, Stamen Stan-
chev, Dorinel Mihai Mucea şi Mihai Radu 
Donciu, în scopul comiterii unor infracţiuni 
grave, pentru a obţine direct sau indirect un 
beneficiu financiar sau alt beneficiu material.

Codruţ Șereş este acuzat şi de trădare prin 
transmiterea de secrete, iar pentru Michal Susak 
şi Mircea Călin Flore s-a reţinut şi comiterea 
infracţiunii de complicitate la spionaj.

Concret, în sarcina celor şase inculpaţi s-au 
reţinut comiterea de activităţi ilicite cu carac-
ter penal derulate în legătură cu privatizarea 
S.C. Electrica Muntenia Sud, vânzarea unui 
pachet de 8% din acţiunile Petrom, procese 
de privatizare/restructurare a S.C. Romaero 
S.A. Bucureşti şi S.C. Avioane S.A. Craiova, 
aflate în portofoliul MEC–OPSPI, consultanţă 
în vederea privatizării S.N. Radiocomunica-
ţii, adjudecarea licitaţiei pentru asigurarea 
consultanţei în vederea restructurării şi pri-
vatizării C.N. Poşta Română din portofoliul 
MCTI, selectarea prin licitaţie a consultan-
tului internaţional pentru listarea la bursă a 
pachetului de 46% din acţiunile deţinute de 
statul român la S.C. Romtelecom S.A. din por-
tofoliul MCTI.

Ulterior, dosarele au fost comasate, cei zece 
inculpaţi fiind judecaţi în acelaşi dosar, de către 
magistraţii Curţii Supreme.

La începutul lunii decembrie 2006, Codruţ 
Șereş şi-a dat demisia din funcţia de minis-
trul. El fusese interceptat de Serviciul Român 
de Informaţii (SRI) în 2005, monitorizările 
relevând raporturile directe dintre acesta şi 
Stamen Stanchev, precum şi aranjamentele 
de culise privind privatizările unor firme din 
domeniul energetic, inclusiv promovarea pro-
iectului de hotărâre de Guvern privind vânzarea 
pachetului de opt la sută din acţiunile Petrom. Caută Ria Portocalia

TRIMITE BANII ÎN ROMÂNIA 
CU Ria Money Transfer ÎN 
10 MINUTE LA CEC BANK. 

CELE MAI BUNE 
COMISIOANE 

CU Ria PORTOCALIA 

ACTUALITATE ACTUALITATE

Sentinta pentru foștii miniștri Sereș 
și Nagy, amânată pentru 21 ianuarie

DOSARUL „PRIVATIZĂRILOR STRATEGICE“

Sentinţa definitivă în cazul foştilor miniştri Codruţ Sereş şi Zsolt Nagy a fost amânată 
de judecători până pe 21 ianuarie 2015. La sfârşitul anului trecut, judecătorii de la Înalta 
Curte de Casaţie şi Justiţie anunţaseră pronunţarea pentru data de 5 ianuarie 2015.

Ponta: Dacă se doresc anticipate, rămâne actuala 
lege electorală. Își asumă PNL această situaţie?

„Am luat act despre anunţul făcut de liderii 
PNL şi sigur respect dreptul Opoziţiei de a 
acţiona cum consideră. Dar pentru a putea avea 
o reacţie serioasă, nu doar politicianistă, este 
nevoie de dialog pentru a lămuri următoarele 
aspecte esenţiale: dacă se doresc alegeri 
anticipate, aceasta înseamnă că rămâne în 
vigoare actuala lege (CCR a decis, la solicitarea 
chiar a PDL, că niciun nou sistem electoral 
nu poate fi aplicat mai repede de un an de la 
adoptare). Îşi asumă PNL aceasta situaţie?”, 
notează Ponta.

„Înseamnă că noii parlamentari vor fi la 
fel de numeroşi şi aleşi pe un sistem pe care 
toţi îl considerăm neadecvat!! Îşi asumă PNL 
aceasta situaţie?”, continuă el.

Victor Ponta susţine, de asemenea, că „pentru 
a avea anticipate este nevoie, în conformitate 
cu art. 89 din Constituţie, de o procedură care 
presupune o criză politică de cel puţin 60 zile, 
plus campanie electorală şi plus formarea 
noului Parlament şi Guvern”.

„În total cel puţin 100 de zile de instabilitate!!! 
Îşi asumă PNL această situaţie?”, adaugă el.

Liderul PSD aminteşte totodată că la votul 
din 15 decembrie din Parlament rezultatul a fost 
de 377 voturi de susţinere pentru Guvern şi 143 
pentru Opoziţie. „S-a schimbat ceva fundamental 
în raportul parlamentar ?? Ştiu de asta doar 
liderii PNL şi nimeni altcineva? O ţară are 
nevoie de o majoritate funcţională pentru a 
îndeplini un program serios de guvernare, 
altfel să ceri înlocuirea unui Guvern fără să 
spui ce pui în loc este un gest cu consecinţe 
negative în toate domeniile! Îşi asumă PNL 
această situaţie?”, mai notează el.

„În concluzie, adresez un apel liderilor PNL 
să avem un dialog şi să găsim un consens în 
primul rând pentru schimbarea legii electorale, 
a Constituţiei, a legii finanţării partidelor şi a 
organizării administrativ-teritoriale! După 
care sigur facem şi alegeri! Nu cred că interesul 
strict personal (mai clar spus graba egoistă 
şi lăcomia de funcţii a unuia sau câtorva) 
trebuie să prevaleze faţă de aceste obiective cu 

adevărat de interes public. Aştept răspunsurile 
punctuale la aceste întrebări legitime şi reafirm 
dorinţa mea şi a Guvernului de a dialoga şi 
munci în comun cu Opoziţia pentru binele 
public”, menţionează Ponta.

Copreşedinţii PNL, Alina Gorghiu şi Vasile 
Blaga, au declarat luni că doresc preluarea guver-
nării prin iniţierea unei moţiuni de cenzură 
împotriva Cabinetului Ponta şi negocierea unei 
majorităţi în actualul Parlament, deoarece ale-
şii nu ar vota în majoritate pentru declanşarea 
anticipatelor.

Declaraţiile au fost făcute într-o conferinţă 
de presă comună, la care au luat parte cei doi 
copreşedinţi PNL.

Conform Constituţiei, mecanismul de dizol-
vare a Parlamentului şi declanşare a alegerilor 
anticipate este determinat de respingerea solici-
tării de învestitură a două propuneri de Guvern.

Alina Gorghiu a făcut referire la cum doreşte 
PNL să preia guvernarea, invocând ideea ale-
gerilor parlamentare anticipate. „Ne dorim în 
primul rând alegeri anticipate. Desigur, nu 
suntem copii, să ştiţi că ştim că este un lucru 
care se poate îndeplini extrem de dificil, asta 
este Constituţia, cu ea defilăm şi noi, acestor 

dispoziţii din Constituţie ne vom supune”, a 
afirmat Gorghiu.

Copreşedintele PNL a declarat că în cur-
sul sesiunii parlamentare care va începe la 1 
februarie va fi depusă o moţiune de cenzură, 
însă tema şi data depunerii acesteia va fi sta-
bilită după ce programul de guvernare va fi 
finalizat.

Gorghiu a fost întrebată dacă, în aceste con-
diţii, momentul depunerii moţiunii de cenzură 
va fi în luna martie sau aprilie.

„Decizia a fost una unanimă în interiorul 
acestei şedinţe privitoare la momentul la care 
vom face această moţiune de cenzură, şi toată 
lumea a ajuns la concluzia următoare: că în 
mod categoric o guvernare trebuie pregătită. O 
guvernare pregătită înseamnă să ai disponibil, 
lucrat în interiorul partidului, acea viziune de 
guvernare cu care tu vrei să exerciţi guvernarea. 
Nu cred că ne mai putem permite să facem 
execiţii guvernamentale peste noapte sau să 
credem că putem să ne ducem nepregătiţi la 
Palatul Victoria, aşa cum s-a întâmplat de 
foarte multe ori cu guvernele României”, a 
răspuns liderul PNL.

Ea a menţionat că programul de guvernare 

poate fi finalizat şi mai repede decât momen-
tul de 28 februarie.

„Nu cred că poţi să depui o moţiune de cenzură 
dacă nu ai un program de guvernare pe care 
să-l prezinţi Parlamentului în secunda doi 
după ce a picat Guvernul Ponta. Asta a fost 
logica demersurilor şi etapizarea pe care noi 
astăzi am stabilit-o. Nu putem să avansăm 
un calendar decât în aceşti parametri”, a mai 
explicat Gorghiu.

Copreşedintele PNL, Vasile Blaga, a fost 
întrebat dacă scopul moţiunii de cenzură este 
acela de a duce la declanşarea alegerilor antici-
pate sau dacă acest obiectiv este unul separat.

„Ne-am dori să poată fi parcurşi toţi paşii până 
să ajungi la alegeri anticipate, dar nu suntem 
copii. Suntem convinşi că al doilea guvern trece 
tocmai datorită numărului excesiv de mare de 
parlamentari, şi ei ştiu, mulţi dintre ei, că nu 
se vor regăsi în viitorul Parlament şi indiferent 
ce le vor spune conducerile partidelor, nu vor 
vota. Şi mă gândesc aici în special la PSD, care 
are mai bine de o treime din Parlament, 40%. 
Deci, moţiunea de cenzură este îndreptată 
împotriva Guvernului, cu o ofertă clară în 
faţă–tocmai pentru că noi ştim că un program 
de guvernare nu poate fi făcut peste noapte, 
că am mai făcut. Toate partidele care sunt la 
putere sau în opoziţie, cele importante, au mai 
făcut peste noapte un program de guvernare. 
Vă aduc aminte numai 2009, PDL-PSD, ca 
să nu dau alt exemplu, ci dau un exemplu în 
care am fost şi noi implicaţi – un program 
de guvernare într-o noapte, se poate şi aşa – 
nu vrem să mai repetăm această istorie”, a 
răspuns Blaga.

El a fost întrebat cu ce partide parlamen-
tare va discuta pentru ca moţiunea de cenzură 
anunţată să fie adoptată.

„Vom discuta exact când acest program 
de guvernare va fi finalizat, pentru a aduce 
o nouă majoritate în jurul acestui program 
de guvernare. Sigur, se va discuta cu forţe 
politice din Parlament, exceptând PSD”, a 
replicat Blaga.

Premierul Victor Ponta răspunde, într-o postare pe Facebook, declaraţiilor făcute de liderii PNL, 
menţionând câteva aspecte pe care le-ar presupune eventuale alegeri anticipate, legate de menţinerea 
actualei legi electorale sau a numărului de parlamentari, şi adresând un apel la „dialog”.
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Românii au cheltuit 36,4 milioane 
euro pentru servicii turistice 
în vacanța de Revelion 2015

P este 161.000 de români 
au cheltuit aproxima-
tiv 36,4 milioane euro 

în ţară şi străinătate pentru 
petrecerea Revelionului 2015, 
conform unui comunicat al 
Federaţiei Patronatelor din 
Turismul Românesc.

Peste 152.000 de români şi-au 
petrecut Revelionul în staţiu-
nile din ţară, în creştere cu 38% 
faţă de anul trecut, cheltuind 
aproximativ 142,07 milioane 
de lei, cu 51% mai mult com-
parativ cu anul precedent. În 
străinătate au călătorit, pentru 
petrecerea sărbătorilor de iarnă 
din acest an, aproape 9.000 
de turişti, în scădere cu 12% 
comparativ cu 2014. Aceştia au 
cheltuit în afara ţării, pentru 
servicii turistice, aproxima-
tiv 4,8 milioane de euro, în 
scădere cu peste 8% faţă de 
anul anterior, potrivit studi-
ilor FPTR.

Din analiza realizată de 
FPTR, s-a constatat că, faţă 
de anul trecut, numărul româ-
nilor care au ales să petreacă 
Revelionul în străinătate a scă-
zut, dar a crescut semnificativ 
numărul celor care au ales des-
tinaţii turistice din România.

„După un an bogat în 
evenimente și cu speranța pentru 
un an mai bun, românii nu au 
fost cumpătați în cheltuirea 
banilor pentru deplasări, 
au demonstrat că știu să se 
distreze și să profite de vacanța 
prelungită de Revelion, unii 
alegând să plece în destinații 
externe, iar alții preferând să 
petreacă într-un club, restaurant, 
un hotel sau o pensiune din 
țară”, spun reprezentanţii FPTR.

Creşterea numărului de turişti 
în România se datorează cam-
paniei de clasificare derulată de 
Autoritatea Naţională pentru 
Turism în 2014, fiind clasifi-
cate în acest an peste 70.000 
de noi locuri de cazare. Cea mai 
mare creştere se constată în 
segmentul rural, unde numă-
rul de locuri clasificate aproape 
că s-a dublat. Din totalul de 
100.000 de locuri de cazare, 
80.000 de locuri au fost puse la 
dispoziţie în această perioadă, 
fiind ocupate în proporţie de 
70% de cei 56.000 de turişti 
care au preferat să-şi petreacă 
revelionul la ţară.

Creşteri s-au înregistrat 
şi în zonele montane, unde 
37.050 de persoane au optat 

să-şi petreacă vacanţa la munte, 
iar 31.500 de turişti au plătit 
pentru ofertele de Revelion ale 
hotelurilor din marile oraşe 
ale României, în creştere cu 
aproximativ 5% faţă de anul 
anterior. Alţi 27.000 de români 
au ales să petreacă sărbătorile 
în staţiunile balneare, pentru 
litoral au optat doar 500 de 
persoane, iar pentru Delta 
Dunării numai 100.

„Tarifele percepute în perioada 
sărbătorilor au crescut față 
de anul anterior cu o medie 
de 5%. Cererea a fost foarte 
mare în zonele montane și în 
marile orașe, iar creșterea 
mică a tarifelor față de anul 
trecut a făcut ca hotelurile, 
restaurantele și cluburile 
să fie ocupate în proporție 
mai mare în comparație cu 
Revelionul 2014. Preferințele 
romanilor s-au îndreptat către 
hotelurile de categorie foarte 
bună, hoteluri renumite sau 
spre oferte foarte ieftine”, spun 
reprezentanţii FPTR.

Cele mai căutate zone au fost 
Valea Prahovei, Poiana Braşov, Păl-
tiniş, Călimăneşti, Felix şi zonele 
tradiţionale rurale Bran-Mo-
eciu, Maramureş, Bucovina.

Numărul românilor care au 
petrecut sărbătorile de iarnă 
în alte ţări a scăzut cu aproxi-
mativ 12% faţă de anul 2014, 
ajungând la 8.940 de turişti. 
Statisticile demonstrează că 
românii au cheltuit mai puţini 
bani în străinătate pentru aceste 
sărbători, aproximativ 4,8 mili-
oane euro, în scădere cu 8% 
faţă de anul anterior.

Se constată şi anul acesta o 
creştere a cererii pentru desti-
naţiile exotice, datorată unui 
număr mare de zile libere ce 
permite deplasări în destinaţii 
îndepărtate şi a schimbării men-
talităţii românilor cu venituri 
peste medie, care au început 
să renunţe la economii în ceea 
ce priveşte vacanţele. Cele mai 
solicitate destinaţii externe au 
rămas Austria, Bulgaria, Gre-
cia, Franţa.

O mare parte dintre turiştii 
români şi-au cumpărat servi-
cii turistice folosind sisteme 
de rezervări online, de aceea 
numărul turiştilor individuali, 
care nu apelează la servicii de 
turism organizat prin agenţii, 
este în continuă creştere, însă 
numărul acestora nu poate să 
fie apreciat.

ECONOMIC

Industria mondială a petro-
lului a intrat într-o perioadă 
dificilă în acest an, din cauza 
prăbuşirii preţului la ţiţei. Un 
raport al agenţiei de evalu-
are financiară Moody’s, care 
aminteşte de scăderea valo-
rii barilului de petrol cu peste 
50%, atrage atenţia că unul din 
efectele nedorite va fi reduce-
rea investiţiilor.

Preţul ţiţeiului, care a scă-
zut cu peste 50% faţă de iunie 
2014, a afectat multe companii 
energetice. Dacă preţul bari-
lului de ţiţei rămâne la aproximativ 55 
de dolari, aşa cum este tranzacţionat în 
prezent, companiile energetice vor fi puter-
nic lovite, ceea ce va afecta investiţiile.

Raportul vine în condiţiile în care, la 
bursa ICE Futures din Londra, cotaţia 
barilului de petrol Brent cu livrare în luna 
februarie se tranzacţiona la 52,43 dolari, 
cel mai redus nivel din ultimii cinci ani 
şi jumătate.

La bursa de materii prime din New 
York, barilul de petrol light sweet crude 
cu livrare în luna februarie se tranzacţio-
nează la 49,32 dolari, fiind pentru prima 
dată din 2009 când cotaţia a coborât sub 
50 de dolari.

În raportul Moody’s se arată că decli-
nul preţului ţiţeiului, început în urmă cu 
şapte luni, vine ca urmare a ofertei abun-
dente şi a scăderii cererii. „Factorii care 

au dus la aceste evoluţii sunt 
majorarea furnizării din statele 
care nu sunt membre OPEC, 
în special SUA, o încetinire a 
creşterii cererii pe plan global 
şi decizia Arabiei Saudite de 
a nu mai acţiona ca principal 
producător mondial”, apreciază 
analiştii agenţiei de evaluare 
financiară.

La ultima reuniune minis-
terială, Organizaţia Statelor 
Exportatoare de Petrol a decis 
să-şi menţină nemodificat 
nivelul producţiei, în pofida 

faptului că în prezent preţul barilului de 
ţiţei Brent este la jumătate faţă de cel de 
115 dolari înregistrat în luna iunie 2014. 
Potrivit analiştilor, OPEC a optat pentru 
menţinerea cotei sale de piaţă, în loc să 
sprijine preţul ţiţeiului.

Organizaţia Statelor Exportatoare de 
Petrol, care grupează 12 state membre, 
furnizează aproximativ 40% din petro-
lul mondial.

An dificil pentru industria 
petrolieră – estimare Moody’s

Reţele de autostrăzi

Olanda este cea mai dezvoltată ţară din Europa ca infrastruc-
tură, cu o densitate a reţelei de autostrăzi de 74 de kilometri 
la 1.000 km2, urmată de Belgia cu 58 de kilometri la 1.000 km2.

Majoritatea autostrăzilor din Belgia au câte trei benzi pe 
sens, iar centura orașului Bruxelles și cea din Antwerp au câte 
5-6 benzi pe sens pe anumite porţiuni. Multe dintre auto-
străzile belgiene sunt iluminate noaptea, întrucât există un 
surplus de energie electrică nucleară în afara orelor de vârf.

Germania este pe locul trei în Europa cu o densitate a 
reţelei de autostrăzi de 36 km la 1.000 km2, urmată de Por-
tugalia cu 33 km la 1.000 km2 și Spania cu 32 km la 1.000 km2.

Ţările cu cea mai mare reţea de autostrăzi din Europa sunt 
Spania cu 16.200 de kilometri și Germania cu 12.900 de kilo-
metri. Pe locul trei este Franţa cu 12.000 km. În lume, ţările 
cu cea mai lungă reţea de autostrăzi este China cu 97.300 
km și Statele Unite cu 75.900 km.

Reteaua de autostrazi din Romania numara in prezent 
aproape 700 de kilometri. CNADNR a inaugurat 50 de kilo-
metri de autostrada in acest an (22 de kilometri intre Orastie 
si Sibiu, respectiv 28 de kilometri intre Nadlac si Arad), mai 
putin de jumatate fata de nivelul din 2013.

Pentru 2015, seful CNADNR, Narcis Neaga, declara recent 
ca estimeaza finalizarea a inca 50 de kilometri de autostrada. 
In noiembrie, CNADNR comunica ca a planificat anul viitor 
deschiderea traficului rutier pentru 17 kilometri noi.

Primele proiecte pentru 
noul Program Naţional 
de Dezvoltare Rurală, 
din februarie 2015

În această lună vor avea loc discuţiile finale cu reprezen-
tanţii Comisiei Europene (CE) pentru Programul Naţional de 
Dezvoltare Rurală (PNDR) din exerciţiul bugetar 2014-2020, 
astfel încât proiectele să fie acceptate din luna februarie, a 
anunţat Daniel Constantin, ministrul Agriculturii, pe blogul său.

De asemenea, ministrul notează că în primele două săp-
tămâni din acest an vor avea loc discuţii cu toate sectoarele 
din agricultură, cu asociaţia comunelor și cu reprezentanţii 
primăriilor, „pentru a face ordine în pieţe“.

„În primele două săptămâni vor avea loc consultări cu 
toate sectoarele din agricultură, cu asociaţia comunelor, cu 
asociaţia municipiilor (pentru a face ordine în pieţe), dar și 
cu sectorul de cercetare. În această lună vor avea loc și discu-
ţiile finale cu CE pentru noul PNDR, astfel încât în februarie 
să începem să primim proiecte, așa cum ne-am angajat“, a 
scris Constantin pe blogul său.

Daniel Constantin a declarat în luna octombrie a anului 
trecut că speră ca până la sfârșitul lui 2014 să fie aprobat noul 
PNDR pentru perioada 2014-2020 și în primele luni din 2015 să 
fie deschisă pe rând fiecare măsură în parte cu ghiduri care 
să fie mult mai practice, care să conţină mai puţină birocraţie.

DANIEL CONSTANTIN: 

EXTERN

Preşedintele Vladimir Putin 
a emis un decret care le per-
mite străinilor să se înroleze în 
armata rusă pentru cel puţin 
cinci ani, însă experţii de la 
Moscova susţin că această dis-
poziţie nu are legătură cu criza 
din Ucraina.

Singura condiţie impusă 
cetăţenilor străini care vor să 
se înroleze este să vorbească 
limba rusă, prin urmare sunt 
aşteptaţi mulţi recruţi din fos-
tele republici sovietice din Asia 
Centrală.

Voluntari străini, inclusiv 
ruşi, luptă deja în Ucraina, însă 
Moscova dezminte că trimite 
trupe în această ţară.

Guvernul de la Kiev şi Occi-
dentul afirmă că Rusia a trimis 
arme grele şi trupe antrenate 
pentru a ajuta separatiştii din 
estul Ucrainei.

Decretul face parte din 
demersurile făcute în vede-
rea profesionalizării forţelor 
armate ruse, afirmă analistul 
militar al BBC, dar are implica-
ţii diplomatice pentru relaţiile 
Moscovei cu fostele republici 
sovietice.

Experţii militari rus Pavel 
Felghengauer şi Aleksander Golţ 
au declarat că noul decret va 
legaliza o situaţie care există 
deja de câţiva ani în zonele în 
care trupele ruse sunt mobili-
zate dincolo de graniţele ţării. 
Acesta va uşura misiunea for-
ţelor ruse de a recruta localnici 
în Asia Centrală, Caucaz şi 

Transnistria, explică ei.
„Anterior li se cerea să 

aibă cetăţenie rusă sau un 
document care să le ofere 
drepturi cetăţeneşti dar acum 
se pot înrola şi fără să aibă 
cetăţenie rusă”, a afirmat 
Felghengauer.

Potrivit lui Golţ, armata rusă 
numără deja 300 de străini. El 

susţine însă că Rusia nu inten-
ţionează să creeze o „legiune 
străine” de tip francez. Pen-
tru cei mai mulţi însă, salariul 
lunar de 30.000 de ruble (400 
de euro) ar putea reprezenta 
un impuls pentru a se alătura 
armatei ruse, la fel ca şi per-
spectiva obţinerii cetăţeniei 
ruse, a adăugat el.

Primarul Londrei, Boris Joh-
nson, a declarat în cadrul unei 
emisiuni că toată lumea care 
trăieşte în Marea Britanie ar 
trebui să poată vorbi limba 
engleză. Totodată, s-a declarat 
nemulţumit de „balcanizarea” 
societăţii britanice.

În timpul unei emisiuni 
la radioul LBC, Johnson a 
fost întrebat despre afirma-
ţiile lui Farage, politician care 
spusese în weekend că este de 
acord ca medicilor şi asisten-
telor medicale care nu sunt în 
stare să vorbească bine bine 
limba engleză „să li se facă 
vânt” din Sistemul Naţional 
de Sănătate (NHS).

„Sunt de acord cu pasiune cu 
tine. Sunt uimit de rapoartele că 
oamenii nu se pot face înţeleşi 
când vorbesc în engleză cu persoanele 
care lucrează în NHS. Este foarte rău”, 
a declarat primarul Londrei unui ascultă-
tor care susţinea că împărtăşeşte opinia 
lui Farage.

Totodată, edilul britanic a amintit 
faptul că există zone ale capitalei Marii 
Britanii părţi ale Londrei unde genera-
ţii de familii de imigranţi nu au reuşit să 
înveţe limba engleză şi, mulţumită dis-
ponibilităţii mass-media în limba lor, nu 

au simţit niciodată nevoia să se schimbe.
„Oamenii trăiesc în bună înţelegere 

în propria lor comunitate şi nu simt 
nevoia de a vorbi limba comună a acestui 
oraş, a acestei ţări”, adăugat Johnson. 
În plus, a existat o multi-culty” (obicei 
de a traduce în limba natală anumite 
lucruri), o „balcanizare” a culturii în trecut.

„Cred că este o abordare dezastruoasă. 
Noi ar trebui să le predăm, iar ei ar trebui 
să înveţe, în limba engleză (...) Alte limbi 

sunt lucruri frumoase, dar aceasta este o 
ţară în care se întâmplă să se vorbească 
engleza... Nu este o limbă dificilă. Engleza 
este incredibil de uşor să o vorbeşti”, a 
precizat primarul Londrei.

Una din abordările pe care ar trebui să 
le aibă autorităţie este ca persoanele care 
dau examene de cetăţenie să aibă o bună 
cunoaştere a limbii engleze. Totodată, a 
subliniat că personalul NHS trebuie să 
atingă un nivel de limbă ridicat. 

Străinii se pot înrola în armata rusă. Care este 
singura condiţie impusă de Vladimir Putin

Primarul Londrei: Toată lumea din Marea 
Britanie ar trebui să vorbească engleza

Zboruri anulate în 
Japonia din cauza 
furtunilor de zăpadă

Grecia: Schultz critică 
„speculațiile iresponsabile” 
ale Berlinului

Autorităţile japoneze au cerut miercuri populaţiei să fie 
vigilentă din cauza noilor furtuni de zăpadă din jumătatea 
de nord și vest a ţării, intemperii care obligă companiile 
aeriene să își anuleze zeci de zboruri.

„Un vânt foarte puternic suflă în nord însoţit de ninsori”, 
subliniază agenţia naţională de meteorologie care reco-
mandă evitarea pe cât posibil a deplasărilor în provinciile 
respective. Principala regiune afectată este Hokkaido, pre-
cum și alte prefecturi din nord și vest.

Japan Airlines (JAL) și ANA au decis să renunţe la cel puţin 
30 de zboruri interne către nordul ţării, în această zi, un 
număr care ar putea crește și afecta alte regiuni. Cel puţin 
11 decese au fost înregistrate în arhipelag în decembrie din 
cauza ninsorilor puternice și a sute de zboruri care au fost 
suprimate în ultimele zile din cauza condiţiilor meteorologice.

În cursul iernii, Japonia este deseori împărţită în două 
după o diagonală care merge din nord-est până în sud-vest, 
cu furtuni de zăpadă puternice în nord-vest și o vreme fru-
moasă și cer senin în sud-est, unde se află și Tokyo.

Președintele Parlamentului European, Martin Schulz, îl 
acuză miercuri în presa germană pe cancelarul Angela Mer-
kel de „speculații iresponsabile” despre o posibilă ieșire a 
Greciei din zona euro în caz de victorie electorală a stângii 
radicale la Atena la sfârșitul lunii ianuarie.

„Dezbaterile și speculațiile iresponsabile despre scenarii 
‘Grexit’ (ieșirea Greciei din moneda comună europeană) nu 
ajută cu adevărat”, a subliniat social-democratul german 
în cotidianul Die Welt.

„Trebuie să fie clar pentru toți: nu se pune problema unei 
ieșiri din zona euro. Sfaturile nesolicitate care dau oamenilor 
din Grecia sentimentul că nu ei sunt cei care decid cu votul 
lor viitorul, ci Bruxellesul sau Berlinul, chiar îi pot împinge 
pe alegători în brațele forțelor radicale”, a considerat res-
ponsabilul politic.

Evocările unei posibile ieșiri a Greciei din euro au apă-
rut după ce săptămânalul german Der Spiegel a afirmat în 
weekend că Angela Merkel ar fi gata să lase Grecia să iasă 
din zona euro dacă va câștiga stânga radicală SYRIZA alege-
rile din 25 ianuarie și dacă acest partid va repune în discuție 
austeritatea. Berlinul nu a negat aceste informații, în timp 
ce afirmă că guvernul nu a avut o astfel de discuție. Liderul 
SYRIZA, Alexis Tsipras, vrea să pună capăt austerității impuse 
de creditorii internaționali și să restructureze datoria greacă.

Primul ministru grec în exercițiu, conservatorul Anto-
nis Samaras, agită, la rândul lui, spectrul ieșirii din moneda 
comună în încercarea de a câștiga în scrutinul anticipat.

Acuzată că exercită presiune asupra alegătorilor greci, 
Comisia Europeană se arată acum mult mai prudentă: comi-
sarul pentru afaceri economice, Pierre Moscovici, afirmând 
că Comisia nu ia “nicio” poziție în campania electorală greacă.
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Condimentul-minune care previne și 
ameliorează diabetul și boala Alzheimer
Două boli care afectează un număr din ce 

în ce mai mare de persoane–în special trecute 
de 50-60 de ani–pot fi ținute în frâu cu un con-
sum zilnic, moderat, de... scorțișoară!

Cercetări din ultimul deceniu au consta-
tat că, la nivel celular, scorțișoara afectează 
modul în care corpul nostru prelucrează glu-
coza, zahărul simplu care circulă prin fluxul 
sanguin și ne hrănește celulele.

Diabetul de tip 2 se dezvoltă atunci când 
organismul încetează să mai răspundă la pro-
pria insulină, rezultând prea multă glucoză, 
iar zahărul din sânge ajunge la niveluri toxice. 
Scorțișoara stimulează receptorii insulinei și 
inhibă o enzimă care inactivează receptorii 
insulinei și crește capacitatea celulelor de a 
metaboliza glucoza.

Un studiu publicat de American Diabetes 
Association în 2003 a constatat că chiar și un 
gram (aproximativ un sfert de linguriță) de 
scorțișoară pe zi reduce semnificativ nivelul 
zahărului din sânge la diabetici. Nu e un leac, 
dar în unele cazuri poate ajuta cu adevărat.

Anul trecut, un studiu a constatat că scorți-
șoara ajută la inhibarea și agregarea proteinelor 
Tau, în cazul pacienților cu Alzheimer.

Alzheimer este adesea asociat cu o expre-
sie redusă a receptorilor de insulină în creier. 
Studiul a constatat că scorțișoara are capaci-
tatea de a îmbunătăți sensibilitatea la insulină, 
inclusiv la nivelul creierului, ajutând la hrănirea 

și protejarea neuronilor.
Un alt studiu de la inceputul anului trecut a 

constatat că scorțișoara, de asemenea, ajută la 
inhibarea proteinelor Tau, frecvente la pacien-
ții cu Alzheimer, care destabilizează neuronii 
și accelerează degenerarea.

Spasmele musculare, artrita, vărsăturile, 
diareea, răcelile, pierderea poftei de mâncare, 
disfuncțiile erectile–se pare că toate acestea 
pot fi tratate homeopatic cu ajutorul câtorva 
grame de scorțișoară.

Deci, data viitoare când vă simțiți lipsiți de 
energie după orele prânzului, nu mai apelați 
la cafea, ci puneți o lingură de scorțișoară în 
loc. Scorțișoara e benefică și dacă o presari în 
lapte sau o pui în alimente bogate în carbohi-
drați, cum ar fi pâinea prăjită și fulgii de ovăz. 
Ca să nu mai vorbim de plăcinte...

SĂNĂTATE

Sânge de la medicul italian vindecat, 
utilizat la producerea de plasmă pentru 
tratarea altor bolnavi de Ebola

Sânge de la medicul italian 
contaminat cu virusul Ebola 
în Sierra Leone şi declarat ofi-
cial vindecat, va fi folosit la 
fabricarea de plasmă pentru 
tratarea altor bolnavi din Africa 
occidentală.

„Cu sânge de la Fabrizio 
Pulvirenti vom produce” 
plasmă cu anticorpi, “care va 
fi utilizată în Africa, în cazul 
altor bolnavi de Ebola”, a decla-
rat presei Giuseppe Ippolito, 
director ştiinţific al spitalului 
Spallanzani. Numele celor patru 
medicamente experimentale 

folosite la tratarea medicului 
italian vor fi anunţate la sfâr-
şitul lunii februarie, la capătul 
unei proceduri convenite cu 
Organizaţia Mondială a Sănă-
tăţii (OMS), a adăugat Ippolito.

Fabrizio Pulvirenti a con-
tractat virusul Ebola la sfârşitul 
lunii noiembrie în Africa occi-
dentală. „Pe 25 noiembrie, ne 
întrebam ce se va întâmpla cu 
acest medic extraordinar. Între 
timp am trecut prin momente 
dificile şi acum putem anunţa 
oficial vindecarea pacientului”, 
a spus şeful spitalului, Valerio 

Fabio Alberti.
„Mulţumesc tuturor medicilor 

care s-au ocupat de mine, au 
făcut o treabă incredibilă”, a 
afirmat medicul la conferinţa 
de presă la care a asistat şi 
ministrul Sănătăţii, Beatrice 
Lorenzin. El a adăugat că 
intenţionează să se întoarcă 
în Sierra Leone.

Epidemia Ebola s-a soldat 
până acum cu cel puţin 7.890 
de morţi din totalul de 20.171 
de cazuri înregistrate în cele 
mai afectate trei ţări–Guineea, 
Liberia şi Sierra Leone.

O generaţie de surzi, cu tabletă și smartphone

A asculta muzică la maximum, com-
portament obişnuit la tinerii din jurul 
nostru, este cauza unor tulburări severe, 
ireversibile de auz, atrag atenţia medi-
cii specialişti.

„Gravitatea pierderii de auz depinde de 
cât de puternic este sunetul, cât de mult 
durează şi cât de des”, spun ORL-iştii.

Într-un articol (publicat pe site-ul top 
sante), elaborat cu ocazia „Săptămânii 
auzului”, doctorul Alain Londero, speci-
alist ORL la Spitalul Georges-Pompidou 
din Paris, explică consecinţele asupra 
auzului a expunerii la un volum sonor 
foarte ridicat.

De fapt ce înseamnă volum sonor peri-
culos? Zgomotul dintr-o braserie provocat 
de discuţia între consumatori, de pahare 
etc. este de aproximativ 80 de decibeli. O 
cameră liniştită are 35-40 de decibeli. Or, 
expunerea la peste 80 de decibeli, timp 
de opt ore zilnic, cinci zile din şapte este 
deja toxică pentru sistemul auditiv. Iar 
la peste 100 de decibeli, rezultatul poate 
fi un traumatism sever.

Și încă un reper: la unele concerte, volu-
mul sonor poate depăşi 105 decibeli. De 
aceea, medicii ne sfătuiesc să ne luăm 
măsuri de protecţie şi mai ales să avem 
grijă de copiii mici al căror sistem audi-
tiv este extrem de sensibil, deoarece nu e 

complet consolidat. Dacă un tânăr rămâne, 
după un concert, cu unele zgomote, este 
semnul că urechea lui e traumatizată, dar 
că există şansa recuperării, în sensul cica-
trizării spontane a leziunii.

Dar, dacă zgomotul persistă, există 
riscul foarte mare ca acesta să rămână 
definitiv. Se pregăteşte o generaţie surzi, 
spune dr. Alain Londero. El atrage atenţia 
că, dacă problemele cu auzul debutează 
pe la 18 ani, când ajunge la 80-90 de 
ani, persoana respectivă, care acumulează 
şi efectele îmbătrânirii, va fi total surdă. 
Ceea ce reprezintă o problemă de sănă-
tate publică şi de costuri sociale majore.

Tableta şi smartphone-ul
Copiii care au tablete şi smartpho-

nuri în camera lor dorm în medie cu 
21 de minute mai puţin, comparativ cu 
copiii care nu au acces la aceste aparate, 
demonstrează un studiu publicat în revista 
Pediatrics. Acelaşi studiu mai arată că 
şi televizorul fură copiilor, în medie,18 
minute de somn. “Aceste rezultate tre-
buie să atragă atenţia asupra accesului 
nelimitat la ecranele instalate în came-
rele copiiilor”, notează autorii studiului 
condus de Jennifer Falbe de la Institutul 
de Sănătate Publică de la Universitatea 
din California.

Cardul de sănătate, 
obligatoriu de la 1 februarie

În România, folosirea car-
dului național de asigurări 
sociale de sănătate devine 
obligatorie de la 1 februarie 
2015, prevede un proiect de 
hotărâre de guvern pus în dez-
batere publică de Ministerul 
Sănătății. Până la 1 februarie 
se face inițierea cardurilor de 
către medicii de familie, astfel 
încât acestea să devină active.

Proiectul de act norma-
tiv prevede că asiguratul va 
suporta costurile fabricării și 
distribuirii cardului în cazul 
în care acesta îi este furat ori 
se deteriorează sau se pierde. 
Același lucru este valabil în 
cazul modificării datelor per-
sonale de identificare.

Eliberarea unui nou card 
național se face în termen de 
30 de zile calendaristice de la 
depunerea unei cereri la casa 
de asigurări de sănătate în 
a cărei evidență se află per-
soana respectivă.

Până la eliberarea noului 
card, acordarea serviciilor 
medicale, medicamentelor 
și dispozitivelor medicale se 

realizează pe baza unei ade-
verințe eliberate de casele de 
asigurări de sănătate.

Distribuirea cardurilor 
de sănătate a început la 19 
septembrie 2014, primele 
ajungând la asigurații din 
București.

Președintele CNAS spunea 
anul trecut, la 15 decembrie, 
că aproximativ 12,5 milioane 
de carduri au ajuns la asigu-
rați și peste 120.000 dintre ele 
au fost deja activate.

Cardul național de sănă-
tate este un proiect care are ca 
principal scop transparentiza-
rea și eficientizarea utilizării 
fondurilor din sistemul asi-
gurărilor sociale de sănătate. 
Acesta va face dovada prezen-
ței asiguratului la furnizorul 
de servicii medicale.

SĂNĂTATE

Creşte numărul copiilor cu tulburări de auz şi de somn din cauza 
folosirii exagerate a unor gadgeturi
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Reguli de călătorie cu avionul. Dacă 
aţi planificat o minivacanţă sau o vacanţă 
la schi peste graniţe în perioada urmă-
toare şi călătoriţi cu avionul, trebuie să 
vă luaţi măsuri de precauţie pentru a nu 
întâmpina probleme cu biletele, bagajele, 
vizele şi alte acte necesare.

Cei care se află la primele zboruri cu 
avionul trebuie să se asigure că deţin 
toate informaţiile necesare pentru un 
zbor fără PROBLEME, de la documentele 
care le sunt necesare, rezervarea bilete-
lor de avion, obiecte interzise în bagajul 
de mână şi până la regulile de călătorie 
cu copii. Iată câteva sfaturi utile pentru 
călătorii relaxate:

Reguli de călătorie cu avionul. 
Rezervarea locurilor
Rezervările de locuri pentru zboruri 

se fac cu ajutorul sistemelor computeri-
zate de rezervări, fie direct de la compania 
aeriană, fie prin intermediul agenţiilor de 
turism, care au acces la bazele de date ale 
companiilor de transport aerian. Confir-
marea rezervărilor se va face funcţie de 
disponibilitatea de locuri. La cererea pasa-
gerului, transportatorul îi poate furniza 
acestuia confirmarea în scris a rezervării.

Foarte important de ştiut este că trans-
portatorul sau agenţia de turism poate 
anula rezervarea fără preaviz dacă nu aţi 
achitat biletul în termenul specificat de 
acesta. De asemenea, companiile aeri-
ene îşi rezervă, de obicei, dreptul de a 
modifica locul selectat iniţial dacă are 
loc o schimbare de configuraţie a aero-
navei sau aeronava are o alta configuraţie 
faţă de cea iniţial disponibilă la momen-
tul rezervării.

Reguli de călătorie cu 
avionul. Costuri
Preţurile biletelor de avion sunt diferite 

în funcţie de perioada în care călătoriţi, 
de numărul de zile petrecute la destina-
ţie şi, bineînţeles, de clasa de confort. O 
rezervare făcută cu mai mult timp înain-
tea călătoriei vă asigură costuri mai mici.

Un studiu realizat de Airlines Repor-
ting Corp (ARC) arată că cel mai bun 
moment pentru a cumpăra biletele este 

cu 24 de săptămâni înainte de călătorie, 
în cazul curselor externe. De asemenea, 
există şi o zi a săptămânii în care putem 
găsi bilete mai ieftine: duminica.

Reguli de călătorie cu 
avionul. Bagajele
Bagajele care pot fi luate în avion au, 

de obicei, dimensiunile 55 cm x 35 cm x 
25cm, dar trebuie să vă interesaţi exact 
la compania aeriană cu care aţi ales să 
călătoriţi. În cazul în care bagajul de 
mână nu corespunde cu dimensiunile 
impuse de transportator, acesta poate 
solicita încărcarea LUI ca bagaj de cală. 
Unele companii aeriene, în special cele 
low cost, percep taxe suplimentare pen-
tru bagajul de cală.

În funcţie de destinaţie, greutatea maximă 
a bagajelor de cală poate fi de 20 kg/pers. 
(clasa Economy) pentru Europa sau de 
2 x 32 kg/pers. pentru SUA şi Canada. 
şi în acest caz trebuie sp vă interesaţi la 
compania aeriană aleasă cu privire la gre-
utatea aceptată pentru bagajul de cală.

Reguli de călătorie cu avionul. 
Obiecte permise şi interzise
În cazul în care călătoriţi cu un lap-

top în bagajul de mână, va trebui să-l 
scoateţi şi să-l aşezaţi într-un sertar spe-
cial. De asemenea, obiectele metalice pe 
care le aveţi asupra dvs. (prrecum ceasul, 
bijuteriile, cureaua, monedele, telefonul 
mobil) trebuie puse într-un coş înain-
tea controlului de securitate. Excepţie 
fac piercingurile, care nu trebuie scoase.

Atenţie la lichidele transportate în baga-
jul de mână! Cantitatea maximă permisă 
ESTE de 100 ml, iar regula se aplică şi 
pentru creme, parfumuri şi deodorante.

Reguli de călătorie cu avionul. 
Înregistrarea şi îmbarcarea
Pentru a vă putea înregistra şi îmbarca, 

trebuie să aveţi cu dvs. documentele nece-
sare călătoriei: carte de identitate sau 
paşaport în cazul în care călătoriţi în des-
tinaţii din afara UE, biletul de avion şi 
alte acte cerute de transportator. Aten-
ţie! Anumite ţări cer ca paşaportul să fie 
valabil pentru cel puţin 3, 6 sau 9 luni de 

la data începerii călătoriei. Puteţi obţine 
această informaţie de la ambasada ţării 
pe care o veţi vizita.

Înaintea zborului, trebuie să vă înregis-
traţi la ghişeul de înregistrare al companiei 
aeriene de la care aţi achiziţionat bile-
tul, iar pentru aceasta, este obligatoriu 
să vă prezentaţi îăn timp util. De regulă, 
ar trebui să ajungeţi la aeroport cu două 
ore înaintea călătoriei. 

În caz contrar, transportatorul nu va 
întârzia plecarea cursei şi are dreptul să 
anuleze rezervarea fără a fi obligaţi să 
suporte costul biletului.

Reguli de călătorie cu 
avionul. Călătoriile cu copii
Dacă intenţionaţi să călătoriţi în afara 

ţării cu unul sau mai mulţi copii şi aceş-
tia nu sunt însoţiţi de ambii părinţi sau 
tutori, veţi avea nevoie de o procură care 
se obţine de la cabinetele notariale. În 
lipsa acesteia, copilul sau copiii nu pot 
părăsi ţara.

Este bine de ştiut, de asemenea, că 
vi se permite călătoria cu mâncare pen-
tru copii (preferabil sigilată) şi cu jucării, 
atâta timp cât nu depăşiţi greutatea per-
misă la bagajul de mână.

Reguli de călătorie cu avionul. Ce 
înscriem în declaraţia vamală
La intrarea/ieşirea în/din România 

trebuie să înscrieţi în declaraţia vamală 
următoarele obiecte:

- sumele de bani mai mară de 10.000 
de euro sau echivalentul acesteia în altă 
monedă;

- arme, muniţii, materiale explozibile, 
radioactive sau nucleare;

- medicamente, substanţe chimice, 
materiale toxice (medicamente pot fi 
transportate şi în bagajul de mână, dar 
numai în cantităţi mici, necesare pasa-
gerului pe durata călătoriei)

- bijuterii ce depăşesc nevoile PERSONALE;
- băuturi alcoolice în cantitate mai 

mare de 1 litru;
- ţigări în cantitate mai mare de două 

cartuşe (200 ţigări);
- orice obiect de artă din patrimoniul 

statului.

Reguli de călătorie cu avionul. 7 reguli 
valabile la majoritatea companiilor aeriene

Secretele din spatele 
salutului militar

Zahăr din oase de 
animale–avertisment 
pentru vegetarieni

Salutul militar este executat de cadrele militare cu promp-
titudine după reguli bine stabilite, în semn de respect și 
politeţe. Originile acestui ritual onorific și motivele din spa-
tele acestuia au ridicat întrebări istoricilor.

Una din teoriile lansate de istorici susţine faptul că salu-
tul militar datează din vremea romanilor, însă nu există nicio 
dovadă solidă că soldaţii efectuau gestul în semn de salut 
formal. Potrivit altei teorii, ritualul s-ar fi născut în peri-
oda Medievală, când cavalerii își ridicau vizierele în semn 
de prietenie, pentru a-și declina identitate, însă și această 
variantă este pusă sub semnul întrebării, chiar dacă este 
considerată mai plauzibilă decât prima teorie.

De exemplu, în armata britanică s-a îmbrăţișat această 
tradiţie în rândul personalului și al subofiţerilor în semn de 
respect, când își dădeau și caschetele jos în prezenţa unui 
grad important. Ofiţerii își salutau și ei la fel superiorii, însă 
obiceiul de a scoate cascheta și-a pierdut din semnificaţie 
în secolul al XVIII-lea.

Militarii britanici au adoptat apoi un salut care presu-
pune poziţionarea mâinii în dreptul tâmplei, cu palma în sus, 
același pe care îl folosesc și ofiţerii Forţelor Aeriene Regale. 
Marina Regală Britanică folosește o altă versiune, în care 
palma este orientată în jos, pornind de la ideea că mulţi 
dintre cei care lucrează pe vapoare au palmele murdare, iar 
afișarea lor ar fi o rușine. Modalitatea de salut a marinarilor 
a influenţat felul în care se salută militarii americani, susţin 
specialiștii, care salută, la fel ca și românii, cu palma în jos.

Importanţa salutului milităresc este deosebită. În luna 
septembrie a anului trecut, președintele Statelor Unite, 
Barack Obama, a fost criticat după ce a salutat un ofiţer de 
marină în timp ce ţinea în cealaltă mână un pahar cu cafea. 

„Mai bine nu saluţi deloc decât să saluţi prost”, a declarat un 
reprezentant al Pazei de Coastă.

Cei care au ales să devină vegetarieni trebuie să fie aten-
ţie și la modul în care se prepară anumite tipuri de zahar, 
deoarece în procesul lor de fabricaţie pot interveni și anu-
mite elemente de natură animală.

Zahărul rafinat–cel pe care îl adăugăm la cafea de exem-
plu–este realizat din trestie de zahăr sau din sfeclă de zahăr. 
Chiar dacă ambele produse au o valoare nutritivă asemănă-
toare, modul de fabricare a zahărului diferă.

Pentru a realiza zahăr din trestie de zahăr, tulpinile sunt 
zdrobite pentru a separa sucul de pulpă. Substanţa obţinută 
este apoi prelucrată și încălzită până când se cristalizează. 
Apoi, este rafinată și decolorată cu particule arse din oase 
de animal, acestea din urmă producând și culoarea albă a 
zahărului.

Cu toate acestea, particule arse din oase de animal nu 
sunt utilizate în procesul de rafinare a zahărului obţinut 
din sfecla de zahăr.

În Statele Unite, producătorii de zahăr folosesc deseori 
oase provenite de la bovine pentru procesul de filtrare și 
albire a zahărului. Cei care aprobă metoda spun că prin acest 
mod se îndepărtează eficient toate impurităţile din zahăr.

Câteva companii americane însă au decis să utilizeze mai 
degrabă variante alternative, precum cărbunele granular. 
Chiar și așa, consumatorul nu ar putea să își de-a seama 
de diferenţă nici măcar prin gust. Singura posibilitate de 
a avertiza un cumpărător asupra modului de fabricaţie a 
zahărului este prin etichetarea corespunzătoare.

Indiferent dacă sunteţi vegetarieni sau nu, trebuie să știţi 
că cel mai bun zahăr este cel care nu utilizează în procesul 
de fabricaţie particule arse din oasele de animal.

PUBLICITATE
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La ciudad alemana de Duis-
burg se enfrenta a una invasión 
de gitanos rumanos y búlgaros. 
400 de ellos se han instalado 
en un barrio de esa ciudad. El 
barrio se ha transformado en 
un lugar invivible a causa de 
la criminalidad y los compor-
tamientos vandálicos de esos 
inmigrantes.

En los últimos 12 meses, 
400 ciudadanos rumanos y 
búlgaros se han instalado 
en un barrio de 46 bloques 
de Reinhausen, un suburbio 
antaño tranquilo en la ciudad 
de Duisburg. Las autoridades 
locales afirman que los gitanos 
han inmigrado masivamente 
atraídos por las prestaciones 
sociales que podrán reclamar 
a partir del año próximo.

A partir del 1 de enero de 2014, 
los 29.000.000 habitantes de 
Rumanía y de Bulgaria tienen 
jurídicamente el pleno derecho 
de trabajar y pedir prestacio-
nes sociales en los distintos 
países en razón de la libre cir-
culación en el seno de la UE. 
Muchos de estos nuevos resi-
dentes en la ciudad alemana son 
gitanos (de Rumanía y Búlga-
ria) en búsqueda de una vida 
mejor. Sus pueblos de origen 
han quedado desiertos, mien-
tras que los pisos de Duisburg, 
concebidos para familias de 3 
o 4 personas, albergan hasta 
15 personas cada uno.

Los gitanos rumanos, sin 
trabajo y sin hablar alemán, 
se juntan por decenas en las 
calles, pasando el día sin hacer 
nada. El barrio se ha convertido 
en un centro de delincuencia 
y vandalismo. Poco a poco los 

vecinos alemanes han ido aban-
donando sus pisos para irse a 
otros lugares. Ya sólo quedan 
tres familias alemanas en el 
barrio. Marlene Bothge, una 
jubilada de 65 años cuenta: 
„Tuve que comprar un Taser 
de 200 voltios. Los ocupantes 
del edificio robaron todas las 
bombillas de los pasillos en el 
bloque donde vivía, ya no me 
sentía segura en él. Es triste 

tener que llegar a eso. No tendría 
que sentirme amenazada en mi 
propio hogar. El bloque en el 
que vivíamos se ha convertido 
en una ruina rodeada de basura, 
de carcasas de muebles viejos y 
de excrementos humanos”. Ahí 
vivieron durante 18 años hasta 
que ella y su marido decidie-
ron abandonar su piso de cinco 
habitaciones en noviembre a 
causa de la suciedad, del ruido 
y de la criminalidad que habían 
vuelto la situación insoportable.

La señora Bothge cuenta: 
„Defecan y orinan en los pasillos 
y en la entrada del edificio, 
tanto los adultos como los 
niños. Los hombres juegan 

a las cartas delante de los 
edificios y cuando tienen que ir 
al baño, se bajan los pantalones 
y hacen sus necesidades en la 
calle… Tienen cuartos de baño 
en los pisos, no entiendo por 
qué hacen eso. La entrada del 
bloque se ha vuelto tan sucia 
que ya no quiero que mis hijos 
vengan a visitarme. Hay ratas 
por todas partes. Han robado 
todo lo que han encontrado en 
los pasillos: las plantas que 
había comprado para mi rellano, 
y hasta mi escoba que había 
dejado fuera durante unos 15 
minutos”.

El alcalde socialista Lien Soe-
ren afirma estar seguro de que 
la mayoría de los 6.700 gitanos 
rumanos y búlgaros que hay 
en Duisburg (488.000 habi-
tantes) están aquí únicamente 
por las ayudas sociales a las 
que tienen derecho desde el 
año pasado. „Pienso que la 
mayoría de ellos viven de 
esas prestaciones”. Pocos de 
ellos están educados o califica-
dos, y tienen dificultades para 
encontrar trabajo en una ciu-
dad en que el paro llega al 16%. 
Sin embargo siguen llegando 
a un ritmo de 300 al mes. El 
consejo municipal estima que 
el año próximo le costará a la 
ciudad unos 15 millones de 
libras esterlinas para mante-
nerlo (17.780.000 euros). El 
ayuntamiento ya ha solicitado 
a la UE una ayuda financiera 
para hacer frente a esta lle-
gada masiva.

Vasile, de 23 años, padre 
de 4 hijos, acaba de llegar de 
Rumanía. Afirma vivir mejor 
en Alemania aunque no trabaje. 

„En Rumanía cobraba 10 euros 
al mes de prestación por hijo, 
mientras que aquí me dan 200 
euros por cada uno al mes. 
Nos sentimos a gusto aquí”.

Un poco más lejos Maria Marin, 
una madre soltera con 4 hijos 
alberga la esperanza de pasar a 
Gran Bretaña. Se ha trasladado 
a Duisburg con su hermano, 
su hermana y sus respectivas 
familias. Mientras habla nos 
enseña su dentadura en oro. 
„Vivimos de prestaciones sociales, 
pero son insuficientes. Estaría 
encantada de ir a Inglaterra 
el año próximo ya que tienen 
una buena protección social 
para los niños”.

La ciudad alemana de Duisburg invadida 
por gitanos rumanos y búlgaros

Un rumano y un griego 
muertos por el bombardeo 
de un petrolero en Libia

Un marinero de nacionalidad rumana murió por el bom-
bardeo de un petrolero en el puerto libio de Derna, que causó 
también el fallecimiento de un griego y otros dos heridos, 
informó el ministerio de Asuntos Exteriores de Rumanía.

El rumano fallecido, de 23 años, estaba a punto de terminar 
su contrato y regresar a su país, según declaró el represen-
tante del Sindicato Libre de Marineros de Constanta, Adrian 
Mihalciou.

Mihalciou descartó que el barco petrolero pudiera gene-
rar sospecha a las autoridades libias, ya que había anclado 
muchas veces en territorio libio en los últimos tres años.

De los 26 miembros de la tripulación de bandera liberi-
ana, 21 eran filipinos, tres griegos y dos rumanos.

El ministerio rumano de Exteriores no precisó de qué 
nacionalidad son los otros dos heridos a causa del ataque.

El petrolero abastecía la central eléctrica de Derna cuando 
fue alcanzado por proyectiles disparados, supuestamente, 
por aviones leales al general sublevado Jalifa Hafter, que 
combate a las milicias islamistas.

Derna está desde hace dos meses en manos de milicias 
islamistas que, según algunas fuentes, han jurado lealtad 
al Estado Islámico (EI), la organización terrorista que se ha 
hecho fuerte en amplias zonas de Irak y Siria y ha procla-
mado un califato al que se han adherido distintos grupos 
yihadistas en todo el mundo.

El Clínicas Rincón ficha a 
la rumana Andreea Alina

Alina, juega de pivote, tiene 27 años y regresa a España 
tras haber militado hace algunas temporadas en el Itxako 
y en el Aula Cultural.

El Clínicas Rincón Costa del Sol, de la División de Honor, 
máxima categoría nacional del balonmano femenino, ha lle-
gado a un acuerdo con la jugadora rumana Andreea Alina 
hasta el final de la presente temporada.

La jugadora podrá debutar ante el Rocasa canario en el 
pabellón de Carranque de Málaga, en la eliminatoria a par-
tido único de los octavos de final de la Copa de la Reina, que 
es previa a la fase final de esta competición.

VERSION ESPAÑOLA

Dacia ha vendido por primera vez más de 
300.000 vehículos en la Unión Europea
Las matriculaciones Dacia en 

el mercado europeo han tenido 
un aumento de más del 25% 
hasta un volumen de más de 
365.000 coches, siendo por 
primera vez cuando la marca 
nacional entrego más de 300.000 
coches en la Unión Europea.

El mejor mes para Dacia en 
2014 a nivel UE fue el mes de 
junio cuando se han vendido 
más de 37.000 coches.

Los cinco principales mer-
cados que ya han publicado los 
resultados de matriculaciones 
de vehículos nuevos en 2014 

indican un fuerte crecimiento 
para la marca rumana.

El mercado europeo más 
grande para Dacia sigue siendo 
Francia, donde el año pasado 
se registraron más de 102.500 
vehículos nuevos, un 14% más 
respecto al año anterior. Teni-
endo en cuenta las herramientas 
también, en Hexágono se matri-
cularon 105.900 vehículos el año 
pasado, un 13% más que en 2013, 
el segundo nivel más alto jamás 
alcanzado por Dacia en Francia 
después de 2010, cuando ven-
dieron más 110.000 vehículos.

UN FUERTE CRECIMIENTO
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CS Universitatea Craiova ar 
putea încheia campionatul pe 
locul 2, a estimat antrenorul 
Emil Săndoi, de aceeaşi părere 
fiind şi portarul echipei aflate pe 
locul 6 la finalul turului, Cris-
tian Bălgrădean, informează 
site-ul clubului, cu ocazia reu-
nirii lotului.

Emil Săndoi a spus: „Suntem 
prima echipă care a reluat 
pregătirile pentru retur, dar va 
fi greu să și terminăm prima 
echipă. Am început cu câteva 
zile mai devreme decât celelalte 
formații, cred că băieții au 
avut o vacanță binemeritată, 
aproape o lună, iar eu sper 
ca în această perioadă să fi 
și respectat programul de 
pregătire pe care noi l-am dat. 
Nu a fost foarte încărcat, iar eu 
sunt convins că sunt fotbaliști 
profesioniști și așa cum s-a 
întâmplat în a doua parte a 
turului de campionat, cred că 
și în vacanță s-au achitat de 
sarcini. Dacă putem termina 
pe locul doi? Nu trebuie să ne 
îmbătăm cu apă rece! Va fi 
destul de greu, dar dacă ne 
vom menține pe aceeași linie, 
dacă vom avea în continuare 
și suportul publicului, putem 
să prindem o clasare bună. 
Trebuie să fim realiști și să 

nu ne gândim la primul loc. 
Steaua domină autoritar de 
atâta timp fotbalul românesc, 
are jucători de mare valoare, 
nu poate fi prinsă de niciuna 
dintre competitoare din punctul 
meu de vedere, chiar dacă 
vor pierde câțiva jucători în 
această perioadă. E bine că 
vă gândiți că putem termina 
pe locul doi, și noi gândim 
așa, dar asta nu înseamnă că 
trebuie să punem o presiune 
artificială pe umerii jucătorilor. 
Ne dorim să ne clasăm cât 
mai sus”.

Întrebat despre campania de 
transferuri, antrenorul a afirmat: 
„Nu putem să vorbim despre 
Teixeira, Geraldo și Alcenat, 
pentru că sunt jucători ai 

altui club. Trebuie să vorbim 
despre jucătorii noștri, care au 
demonstrat că se pot ridica la 
un nivel foarte bun și sperăm ca 
și în returul campionatului să 
aibă cel puțin aceeași evoluție ca 
în prima parte. Acum rămâne 
de văzut dacă vom reuși să 
mai facem câteva transferuri 
în această perioadă, pentru 
că mai este o lună și ceva în 
care putem să ne edificăm 
și asupra jucătorilor care 
au semnat deja și mă refer 
la Dumitraș și Briceag, doi 
jucători de perspectivă. Mai 
suntem în discuții, dar nu avem 
certitudini în momentul de față”.

Portarul Bălgrădean crede 
că echipa poate urca până pe 
locul 2: „Suntem prima echipă 

care se reunește. Totodată, în 
ultimele 11 etape, de când au 
venit domnii Cârțu și Săndoi, 
am fost tot primii. Am făcut 
un tur de campionat bun, 
sper să continuăm tot așa. 
Noi vom face tot posibilul să 
mergem pe aceeași linie. Sunt 
14 puncte distanță de Steaua, 
un pic cam mult, dar în fotbal 
se poate întâmpla orice. În 
schimb, patru-cinci puncte 
se pot recupera în 17 etape, 
așa că locul 2 este un obiectiv 
realizabil. În consecință, ne 
gândim la cupele europene. 
Dacă vom avea același parcurs 
de până acum firesc că putem 
ajunge în Europa”.

La rândul său, funda-
şul Andrei Dumitraş a oferit 
primele declaraţii presei cra-
iovene: „Pentru mine, acest 
transfer este un pas înainte. 
Am venit la o echipă foarte 
iubită în România și dorința 
clubului de a face performanță 
m-a convins să vin aici. Știu 
planurile conducerii, vor să 
joace în Europa League și asta 
a contat în alegerea mea. Sigur 
că Steaua mai poate fi prinsă 
din urmă, mai sunt atâtea 
etape de jucat, iar în fotbal 
se poate întâmpla orice. Nu 
vreau să dau o palmă celor 
de la Steaua că au renunțat la 
mine, ci să-mi fac datoria cât 
mai bine și să fiu apreciat. Mă 
gândesc și la echipa națională, 
care cred că este o prioritate 
pentru orice jucător”.

ANUNȚURI ȘI SERVICII

IMOBILIARE

ÎNCHIRIERI

Închiriez camera pentru o persoană , o doamnă 
în Torrejón de Ardoz , începand cu orice dată a 
lunii decembrie ,preţ 130€ fără fianţă la câteva 
minute de gară , căldura și apa de la comunidad 
,doar 4 persoane în casa. Tel: 916775756 / 
642378821

Închiriez 2 camere , una de matrimoniu și una 
pentru o persoană singură , avem wifi, caldură , 
ambient liniștit , zona Alcobendas. Tel: 657121831

Închiriez cameră pentru o persoană singură 
, cheltuieli incluse ,zona Alcobendas .tel: 
657121831

Se alquila local en Alcalá de Henares , c/ Daoiz y 
Velarde tel : 620583726

Închiriez camera de matrimoniu , foarte 
económică în San Fernando de Henares 
.Locuiește o singură persoana în apartament. Tel: 
639237167

Închiriez doua camere în Alcalá de Henares 
c / Talamanca , una 145€ iar cealalta 180€ 
.Apartament cu internet , canal digi și doua bai. 
Tel: 642820155

Închirirez camera în Leganez ,la 2 minute de 
metro Julian Besteiro. Apartament curat , liniștit, 
economic (cu caldură și apă de la comunidad), 
se platește doar factura de lumina , opţional 
internet, o luna de fianţa pentru o fată sau 
doamnă serioasă care lucrează .Preţ 180€/ luna 
tel:627196679

VÂNZĂRI

Vând urgent teren 800 m2 lângă Băișa, la poalele 
padurii, la 4km de Botoșani, sursa de apa, 
canalizare și lumina. Se pot construi 2 case cu 
intrari separate. Se poate cumpăra in rate. Tel 631 
002 998.

Vând apartament urgent în Brăila cu posibilítate 
de cumparare in rate. Tel 631 002 998.

RELAŢII

Bărbat necasatorit , singur, fără obligaţii, 
nefumator, doresc sa cunosc o ramâncă până în 
40 de ani com Madrid.tel: 642223279

Chico español , soltero , de mediana edad 

,viviendo en Madrid capital , sin cargas familiares 
desea conocer chicas hasta 42 años para una 
amistad o relacíon seria . Yo tengo un buen 
trabajo , trabajando en mi empresa .Buena 
presencia y ruego solo llamadas ( no perdidas)
tel: 629628861

Tânăr , 1,74 înălţime și 73 kg ,brunet simpatic 
cu ochii verzi și loc de munca stabil doresc 
sa cunosc o domnișoara până în 30 de ani . 
tel:642287931

Doamnă serioasă doresc să cunosc un domn 
adventist de ziua a 7 .Să fie până în 50 de ani 
tel:642014608

Busco una mujer extranjera para amistad y 
posible relacion de pareja . Soltero 52 años , 
comunidad de Madrid. Tel: 687858760- Angel 
Luis

Chico serio y simpático busca chica de 28 a 36 
años para amistad o posible relación de pareja. 
tel: 688383660.

Domn 56 de ani, caut o doamnă fără copii pentru 
o prietenie–casatorie fericiră.  
Nu sunt prieten cu alcoolul și imi place tot ce 
ţine de iubire și încredere, seriozitate, armonie, 
înţelegere, respect, amabilitate, recunoștinta , 
sensibilitate.  
Rog sa se abţină interesantele si aventurierele 
Madrid și Comunidad de Madrid.  
Tel: 642 660 476

Domn de 34 de ani cu loc de muncă stabil caut 
o fată sau o femeie de vârstă apropiată, com de 
Madrid. Tel: 672540250 ( sa se abţină cei sau cele 
carora le arde de gluma)

Chico español de mediana edad , soltero, 
viviendo en Madrid capital, sin cargas familiares 
deseo conocer chicas hasta 45 años para una 
relación de amistad o matrimonio .Soy una 
persona culta , educada empresario con buena 
presencia.Me gustaría conocer una chica 
educada y trabajadora.  
Tel: 657131211 – Jose

Domn 50 de ani , doresc sa cunosc o doamnă de 
vârstă apropiată pentru o relaţie serioasa. Tel: 
0040754803893 Ion

DIVERSE

Espanol busca persona de Rumania que quiera 
ensenar su idioma en clases particulares–zona 
Rivas Vaciamadrid-Arganda. Tel. 642 59 64 13.

M inistrul Tineretului 
şi Sportului, Gabriela 
Szabo, a avut, luni, 

o întâlnire cu ministrul Edu-
caţiei şi Cercetării Știinţifice, 
Sorin Mihai Cîmpeanu, pe tema 
dezvoltării sportului şcolar, a 
celui preuniversitar şi pentru 
a stabili un plan de creştere 
a colaborării interinstituţio-
nale în 2015, se arată într-un 
comunicat al MTS.

„În ceea ce privește sportul 
școlar și preuniversitar, ne-am 
propus să găsim o soluție alături 
de dl ministru Cîmpeanu și echipa 
dumnealui, pentru a repoziționa 
colaborarea interinstituțională 
privind reformarea și întărirea 
sportului școlar și preuniversitar. 
Atât sportul școlar, cât și cel 
preuniversitar sunt realități 
ale sportului românesc care 
trebuie să-și aducă o contribuție 
substanțială în sportul de masă, 
cât și în cel de performanță și 
înaltă performanță”, a decla-
rat Szabo.

Szabo s-a referit şi la sportul 

de performanţă, având în vedere 
că anul viitor vor avea loc Jocu-
rile Olimpice de la Rio de 
Janeiro: „Anul 2015 este an 
preolimpic. De aceea trebuie 
să ne mobilizăm încă de la 
început alături de partenerii 

noștri pentru a valorifica la 
maximum timpul rămas în 
pregătirea pentru Rio 2016. 
În acest sens, am decis să 
demarăm demersurile pentru 
adoptarea cât mai rapidă a 
metodologiei de finanțare a 

sportului de înaltă performanță’”.
De asemenea, au avut loc 

şedinţe departamentale ce 
au urmărit reiterarea planu-
rilor de activităţi pentru anul 
2015 şi bugete aferente, potri-
vit comunicatului.

Ciprian Tătărușanu a 
debutat în Serie A

Gabriela Szabo face demersuri pentru 
sprijinirea sportului școlar și preuniversitar

Portarul echipei AC Fiorentina, Ciprian Tătărușanu, a 
debutat, marţi, în campionatul Italiei, fiind titular în par-
tida din deplasare cu FC Parma, din etapa a XVII-a din Serie A.

Tătărușanu, care a fost rezervă în primele 16 etape, a 
beneficiat de faptul că portarul Norberto Neto nu a dorit 
să-și prelungească înţelegerea scadentă în vară, astfel că 
antrenorul Vincenzo Montella a decis să-l scoată pe brazi-
lian din primul 11.

Neto este pe banca de rezerve la meciul de la Parma.

SPORT

Atacantul român Florin Andone a marcat pentru Cordoba, 
în meciul câștigat cu scorul de 2-0 în fața formației Granada 
CF, în etapa a 17-a a campionatului de fotbal al Spaniei, la 
primul său joc în La Liga.

Andone a fost titular la echipa gazdă și a înscris golul al 
doilea, în minutul 44, după ce Nabil Ghilas deschisese sco-
rul în min. 16. Florin Andone (21 ani) a evoluat 82 de minute, 
fiind înlocuit cu Xisco.

Născut la Botoșani, Andone a mai jucat în Spania la Cas-
tellón, Villarreal ‘’C’’ și Atlético Baleares, înainte de a ajunge 
la Cordoba, anul trecut. Are trei selecții pentru selecționata 
sub 19 ani a României.

În clasament, pe primul loc se află Real Madrid, cu 39 
puncte (16 jocuri), urmată de FC Barcelona, 38 p, Atletico 
Madrid, 38 p, Valencia, 34 p, Sevilla, 33 p (16 j), etc. Cordoba, 
la doar a doua victorie, este prima echipă de sub linia retro-
gradării (locul 18), cu 14 puncte, iar Granada este penultima 
(19), cu 13 p.

Puyol a demisionat din 
funcţia de director sportiv 
adjunct al FC Barcelona

Fostul fundaș al echipei FC Barcelona, Carles Puyol, a 
demisionat, luni, din funcţia de director sportiv adjunct al 
clubului catalan, ca urmare a demiterii lui Andoni Zubizarreta.

„Am decis să pun capăt relaţiei mele de muncă cu FC Barcelona. 
Vreau să cresc atât în plan persoanl cât şi profesional şi apoi să 
revin acasă şi să ajut acest club. Rămân recunoscător tuturor 
persoanelor din club care m-au ajutat să fac trecerea de la 
fotbalist la oficial”, a scris Puyol pe pagina sa de Facebook.

Carles Puyol, în vârstă de 36 de ani, s-a retras din activi-
tatea de fostbalist în vară și a devenit adjunctul directorului 
sportiv Andoni Zubizarreta.

Directorul sportiv al clubului FC Barcelona, Andoni Zubi-
zarreta, a fost demis din funcţie luni, presa spaniolă susţinând 
că această decizie a venit în urma rezultatelor slabe de la 
prima echipă și a interdicţiei la transferuri impusă de FIFA. 
Andoni Zubizarreta, în vârstă de 53 de ani, se afla în func-
ţie din 2010.

FOTBAL CAMPIONATUL SPANIEI

Florin Andone a marcat la 
primul său meci în La Liga

CS Universitatea Craiova ar putea 
încheia campionatul pe locul 2
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Carmangeria Românească
Produse PROASPETE, NEVIDATE, NECONGELATE
• Una dintre puţinele firme româneşti din Spania cu peste 40 de angajaţi
• Fabrică proprie de mezeluri după reţete tradiţionale
• Propria reţea de magazine cu produse zilnic proaspete
• Eliberăm bon de casă cu numele produsului, ceea ce oferă clienţilor 
   noştri posibilitatea de a reclama orice neconformitate
• Răspundem pentru produsele noastre

Copiii 
au încredere!

Părinţii 
ştiu de ce!

    Alegerea 
         îţi 
        aparţine!

Tel. 625.100.700
Cu prilejul Sărbătorilor de iarnă Carmangeria Românească 
       vă oferă  o gamă de produse tradiţionale de sezon 
                                                    100% din carne

Madrid: C/Maqueda, 132 (Metro Aluche)
Coslada: C/Dr. Ochoa, 1 (în Plaza del Sol)
Torrejon de Ardoz: C/ Cristo, 1 - Plaza España 
Alcalá de Henares: C/Juan de Austria, 5 (lângă Autogară) 
Arganda del Rey: C/Misericordia, local 3.4 (vis-á-vis de galerie)
Getafe: C/ Ramon y Cajal, 10
Calatayud: C/Benedicto XIII, 4
Zaragoza: C/Duque Villahermosa, 1 (lângă Plaza Roma) 
                      C/Reina Fabiola, 31 (lângă Hotel Boston)

Tobă 
afumată

Vă dorim “Sărbători Fericite!”

Tocată pentru 
sarmale de porc şi 

vită

Salam
haiducesc

Slănină afumată

Pateu de porc 
şi de pui

Cârnaţi de la 
bunica

Caltaboş cu 
orez

Cârnaţi proaspeţi 
afumaţi
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